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I. 

40e vergadering Woensdag 20 april 1994

VOORZITTER : de heer E. Balde-
wijns,

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
14.00 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

AANWEZIG

M. Aelvoet, G. Annemans, J. An-
soms, G. Anthuenis, L. Appeltans,
A. Arts, E. Baldewijns, L. Barbé,
M. Bartholomeeussen, P. Berben,
E. Beysen, R. Bosman, G. Bossuyt,
M. Bourgois, P. Breyne, L. Bril, H.
Brouns, X. Buisseret, H. Candries,
M. Capoen, G. Cardoen, J. Cau-
bergs ,  J .  Caudron ,  F .  Cauwen-
berghs, P. Chevalier, M. Cordeel,
H. Coveliers, S. Creyf, N. De Batse-
lier, A. De Boeck, J. De Bremae-
ker, H. De Croo, A. De Maght-Ael-
brecht, F. De Man, W. Demeester-
De Meyer, J. Demeulenaere, J. De
Meyer, J. De Mol, W. Demuyt, A.
Denys, P. Deprez, J. De Roo, E.
Derycke, J. De Seranno, P. Desmet,
R. Deswaene, L. Detiège, W. De
Vlieghere, J. Devolder, P. Dewael,
F. Dewinter, M. Didden, F. Die-
lens, V. Dua, J. Dupré, J. Eeman,
G. Geens, J. Geysels, F. Ghesquiè-
re, A. Gijsbrechts-Horckmans, W.
Goossens, L. Goutry, L. Hancké, P.
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Hostekint, T. Kelchtermans, A.
Kempinaire , R. Landuyt, H. Lau-
wers, J. Laverge, J. Leclercq, A.
Leysen, C. Lisabeth, M. Logist, M.
Maertens, L. Martens, L. Maximus,
T. Merckx-Van Goey, G. Moens, C.
Moors, L. Nelis-Van Liedekerke, H.
Olaerts, M. Olivier, J. Peeters, L.
Peeters, W. Peeters, L. Pierco, E.
Pinoie, K. Pinxten, R. Raes, D. Ra-
moudt, F. Sarens, J. Sauwens, A.
Schellens, H. Schiltz, E. Schuer-
mans, W. Seeuws, J. Sleeckx, H.
Suykerbuyk, F. Swaelen, G. Swen-
nen, R. Swinnen, W. Taelman, P.
Tant, J. Tavernier, J. Taylor, J.
Timmermans, M. Tyberghien-Van-
denbussche, J. Ulburghs, J. Vande
Lanotte, L. Van den Brande, F.
Vandenbroucke, B . Vandendries-
sche, M. Van der Poorten, J. Van
der Sande, J. Vandeurzen, J. Van
Eetvelt, P. Van Grembergen, J. Van
Hauthem, J. Van Hecke, R. Van
Hooland, M. Van houtte, E. Van-
keirsbilck, G. Vanleenhove, J. Van
Looy , D. Van Mechelen, L. Van
Nieuwenhuysen, K. Van Overmeire,
T. Van Parys, M. Van Peel, E. Van
Rompuy, E. Van Vaerenbergh, L.
Vanvelthoven, R. Van Walleghem,
H. Van Wambeke, V. Vautmans, F.
Vergote, G. Verhofstadt, 1. Ver-
leyen, G. Vermassen, F. Vermeiren,
W. Verreycken, M. Vogels,  J.
Weyts.

AFWEZIG MET KENNISGE-
VING

M. Dillen, J. Leduc, H. Marsoul, H.
Van Dienderen, F. Van den Eynde,
R. Vanlerberghe : gezondheidsrede-
nen ;

J. Buchmann, S. De Clerck, L. Die-
rickx, S. Platteau, M. Smet, J. Val-
keniers, L. Van den Bossche, D.
Van der Maelen, H. Weckx : bui-
tenslands ;

V. Anciaux, W. Claes, J. Gabriels,
M. Verwilghen : ambtsverplichtin-
gen ;

J. Lenssens, F. Wymeersch : fami-
lieverplichtingen.

AFWEZIG ZONDER KENNIS-
GEVING

A. Bourgeois, M. Colla, W. Cortois,
R. Daems, J. Decorte,  E. De Groot,
J.-L. Dehaene, P. De Keersmaeker,
R. De Wulf, M. Eyskens, W. Mar-
tens, L. Monset, A.-M. Neyts-Uyt-
tebroeck, J. Pede, J. Spinnewyn, L.
Standaert, L. Tobback, A. Van
Aperen, R. Van Rompaey, J.-P.
Van Rossem, A. Verlinden, R. Wie-
rinckx, F. Willockx.
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ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
77)

Actuele vraag van de heer G. Ver-
massen tot mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden,
over de tijdelijke wervingsstop van
weer-werkgesco’s vanaf 29 maart
1994

Actuele vraag van de heer J. De
Roo tot mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden,
over de algemene wervingsstop in
het kader van weer-werk-acties en
de afbouw van de bestaande projec-
ten

De voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele vragen van
de heer Vermassen tot mevrouw De-
tiège, Vlaamse minister van Tewerk-
stelling en Sociale Aangelegenhe-
den, over de tijdelijke wervingsstop
van weer-werk-gesco’s vanaf 29
maart 1994 en van de heer De Roo
tot mevrouw Detiège, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de algeme-
ne wervingsstop in het kader van
weer-werk-acties en de afbouw van
de bestaande projecten.

De heer Vermassen heeft het woord.

De heer G. Vermassen : Mijnheer
de voorzitter, onlangs werd door de
Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden
onlangs de maatregel uitgevaardigd
dat vanaf 29 maart geen enkele
weer-werk-overeenkomst meer mag
w o r d e n  g o e d g e k e u r d  d o o r  d e
VDAB-directeurs. Er is blijkbaar
vastgesteld dat in het verleden tot
700 weer-werkers teveel zijn aange-
worven in Vlaanderen.

Vóór 29 maart werden diverse weer-
werk-tewerkstellingen goedgekeurd
door de weer-werk-teams. Sommige
werknemers werden voor die datum
reeds aan het werk gezet, zonder dat
de directeurs de overeenkomst had-
den ondertekend. Dat was misschien
enigszins voorbarig, maar gelet op
het verleden was dat heel normaal.

Kunnen de weer-werk-voorstellen
die vóór 29 maart van de weerwerk-
teams een gunstig advies hadden ge-
kregen alsnog worden gehono-
reerd ? Indien dit niet meer kan,
creëert men een zekere onrechtvaar-
digheid ten opzichte van de weer-
werkers zelf en ten opzichte van de
weer-werk-promotoren die daarop
hadden gerekend.

Anderzijds vraag ik mij af of dit geen
alibi is om de tewerkstelling van de
langdurig werklozen af te bouwen,
temeer omdat ingevolge het nieuwe
systeem van financiering van de ge-
westen - er zal eveneens rekening
worden gehouden met de gezond-
heidsindex - de trekkingsrechten
zullen verminderen. Bovendien stel-
len we vast dat er een beleid wordt
gevoerd dat zich specifiek richt tot
bepaalde doelgroepen, en dat vooral
de jongeren bevoordeelt. Dat is op
zich natuurlijk positief, maar de
langdurige werkloosheid blijft een
probleem. Zal het en niet ten nadele
van het andere gebeuren ? Naarma-
te men meer aandacht besteed aan
de tewerkstelling van de jonge werk-
lozen - er rekening mee houdend
dat de trekkingsrechten allicht zullen
verminderen - zullen de program-
ma’s van de langdurige werklozen
meer en meer in het gedrang komen.

Hoe is het mogelijk dat men nu pas
vaststelt dat er bijna 700 weer-werk-
tewerkstellingen te veel zouden zijn
goedgekeurd ?

Ik heb dan nog een laatste vraag. De
aanwerving van weer-werkers zou
gestopt zijn tot na de evaluatie van
de bestaande weer-werk-projecten.
Deze beslissing is natuurlijk verstan-
dig. Hoe lang zal die evaluatieperio-
de duren ?

De voorzitter : De heer De Roo
heeft het woord.

De heer J. De Roo : Mijnheer de
voorzitter, ik heb aanvullende vra-
gen over hetzelfde onderwerp.

Is de aanwervingsstop voor weer-
werkers vanaf 1 april een definitieve
of een tijdelijke maatregel ?

Werden de organisaties en instellin-
gen die weer-werkers tewerkstellen
tijdig verwittigd ? Ik heb vernomen
dat ze een fax hebben ontvangen of
een schriftelijke verwittiging dat alle
nieuwe aanwervingen zouden wor-
den stopgezet gedurende een perio-
de van zes weken. Slaat dit ook op
de vervanging van reeds goedge-
keurde arbeidsplaatsen ?

Hoe kan men deze maatregelen ver-
klaren in de context van de strijd,
die toch blijvend zal moeten worden
gevoerd ter bevordering van de te-
werkstelling van langdurig en moei-
lijk te plaatsen werklozen ? Me-
vrouw de minister, hierover is toch
twee tot drie jaar geleden uitvoerig
gediscussieerd in de Vlaamse Raad
naar aanleiding van voorstellen van
uw voorganger met betrekking tot
de weer-werk-actie.

Via de weer-werk-projecten komen
vooral moeilijk te plaatsen langdurig
werklozen - eventueel tijdelijk -
aan een arbeidsplaats voor een pe-
riode van één jaar die in uitzonderlij-
ke gevallen zelfs te verlengen is. Nu
blijkt men alle voorrang te geven aan
het jeugdwerkgarantieplan, namelijk
tewerkstelling van jongeren tussen
21 en 25 jaar die ten minste twee
jaar uitkeringsgerechtigd werkloos
zijn. Wat is in dit verband de visie
van de regering ?

De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Mijnheer de
voorzitter, verschillende elementen
spelen hierin een rol. In de begroting
van Tewerkstelling is een krediet in-
geschreven dat werk garandeert
voor 1.900 tot 2.000 weer-werkers.
Aan deze voorziening is niets veran-
derd.

Belangrijk in deze beslissing is de
bezettingsgraad. Voor  he t  jeugd-
garantieplan hebben we in de begro-
ting van 8.5 miljard frank voor 1994
en 1995 voor dit jaar 1.8 miljard
frank ingeschreven. In dat plan zijn
ook weer-werkers, maar die moeten
worden gerekend bovenop de 1.900
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Detiège

tot 2.000 weer-werkers van de nor-
male weer-werk-projecten. Het
blijkt dat de weer-werk-projecten
een grotere “inloop” hebben dan de
andere gesco-projecten. Wij moeten
dus nagaan of we de vastgelegde ma-
xima niet overschrijden. Mocht ik
een miljard frank extra krijgen tij-
dens de begrotingscontrole, dan kan
ik hun aantal natuurlijk onmiddellijk
verdubbelen, maar ik vrees dat dit
niet mogelijk zal zijn.

90 tot 95 percent van de projecten is
intussen ingevuld. We hebben de ad-
ministratie en de inspecteurs de op-
dracht gegeven om vanaf 1 april tot
evaluatie over te gaan. Deze evalua-
tie zal anderhalve maand duren.
Vanaf midden mei moeten normaal
alle problemen voorbij zijn en zal
men zekerheid hebben.

Er zijn op het ogenblik reeds een
aantal projecten geëvalueerd. De
projecten, die zijn goedgekeurd, zijn
intussen ook al vrijgegeven.

Er zal niemand worden afgedankt.
De projecten, die slecht worden
beoordeeld, zullen uitdoven. Aan
zulke projecten waarvoor geen door-
stroming is, zullen wijzigingen wor-
den aangebracht. Vervanging zal dus
niet mogelijk zijn in “slechte” pro-
jecten.

De koepelorganisatie Steunpunt Lo-
kale Netwerken is gevraagd advies
te vragen “van het terrein”, wat in-
tussen is gebeurd. Er is een prioritei-
tenlijst  van moeilijke dossiers of dos-
siers waar men in de toekomst pro-
blemen zou mee hebben. Op dat
vlak is dus zekerheid ingebouwd.

Het is dus niet de bedoeling de weer-
werkers over te schakelen naar an-
dere projecten. Weer-werk-projec-
ten die echter niet worden goedge-
keurd maar die wel in aanmerking
zouden komen, kunnen een nieuwe
aanvraag indienen als jeugdwerk-
garantieplan. Het is dus helemaal
niet de bedoeling de weer-werk-pro-
jecten af te bouwen maar wel om ze
te evalueren en om na te gaan in
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welke mate bepaalde projecten blij-
ven voortduren. Projecten die geen
doorstroming hebben of die naar de
sociale werkplaatsen kunnen worden
afgeleid, zullen dit wel kunnen vast-
stellen. Zoals gezegd, zouden de
problemen opgelost moeten zijn te-
gen 15 mei.

Voor de projecten die voor 29 maart
zijn goedgekeurd en waarvoor er een
attest voor gescotewerkstelling is uit-
gereikt, kunnen mensen worden
aangeworven. De STD-directeurs
hebben dienaangaande overigens de
nodige richtlijnen ontvangen. Ieder-
een werd per fax verwittigd en intus-
sen zijn er ook contacten geweest
met de organisaties.

De voorzitter : De
heeft het woord.

heer Vermassen

De heer G. Vermassen : Mevrouw
de minister, het doelgroepenbeleid,
dat momenteel is gericht op de jon-
gerenwerkloosheid, gaat dus niet ten
koste van de programma’s voor lang-
durige werklozen ?

Minister L. Detiège : Inderdaad
niet. Wegens budgettaire redenen
ben ik echter wel genoodzaakt de
programma’s te beperken. Er is
slechts plaats voor ongeveer twee-
duizend weer-werkers.

Er is overigens een zeer groot ver-
loop in de invulgraad, vermits het
gaat om projecten met een looptijd
van maximum één jaar. Mensen die
doorstromen of ander werk vinden,
worden niet meer meergerekend.

De voorzitter : De heer De Roo
heeft het woord.

De heer J. De Roo : Mijnheer de
voorzitter, sta mij toe even in te gaan
op de laatste vraag.

Rekening houdend met het feit dat
tienduizenden, vaak langdurige
werklozen ouder zijn dan 26 jaar, en
dus niet in aanmerking komen voor
het jeugdwerk-garantieplan, is twee-
duizend weer-werk-plaatsen bijzon-
der weinig. Kan er geen heroriënta-
tie worden gedaan van andere mid-
delen, meer bepaald inzake weer-

Weer-werk-actie
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werk-projecten, die voor heel wat
langdurige en moeilijk te plaatsen
werklozen blijkbaar de enige kans
op tewerkstelling zijn ?

De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Binnen het
budgettaire kader is er geen ruimte
voor een uitbreiding. Hiervoor kan
eventueel een beroep worden ge-
daan op de normale begrotingen. Ik
ben overigens vragende partij om
hierover met de federale regering
een gesprek te hebben.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer K. Pinx-
ten tot mevrouw L. Detiège, Vlaam-
se minister van Tewerkstelling en
Sociale Aangelegenheden, over de
AIDS-preventiecampagnes en het
recente onderzoek van Test Aan-
koop over de kwaliteit van de con-
dooms

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Pinxten
tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en So-
ciale Aangelegenheden, over de
AIDS-preventiecampagnes, en het
recente onderzoek van Test Aan-
koop over de kwaliteit van de con-
dooms.

De heer Pinxten heeft het woord.

De heer K. Pinxten : Mijnheer de
voorzitter, mevrouw de minister, ik
beperk mij niet tot het onderzoek
van Test Aankoop, vermits intussen
reeds een nieuwe publikatie is ver-
schenen in het tijdschrift Klasse van
het ministerie van Onderwijs. Uit de
publikatie in Test Aankoop bleek
dat één op vijf merken van con-
dooms niet voldeed. Intussen is dit
cijfer in een juiste verhouding ge-
plaatst, maar toch zou één tot twee
percent van de condooms niet goed
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Pinxten

zijn. Dit percentage is zeker niet on-
beduidend te noemen.

Tevens verwijs ik naar een aantal cij-
fers die onlangs werden gepubli-
ceerd in het tijdschrift Klasse van het
ministerie van Onderwijs. Hierin
verscheen een artikel over het sexue-
le gedrag van jongeren en eveneens
enkele statistieken. Hieruit blijkt dat
55 percent van de jongeren vóór zij
het secundair onderwijs hebben
beëindigd, geslachtsgemeenschap
hebben gehad. Uit de cijfers blijkt
ook dat dit in vier gevallen op tien
gebeurt met een wisselende partner.
Tevens maken meer dan één op twee
jongeren geen gebruik van voorbe-
hoedsmiddelen, wat zeer belangrijk
gegeven is.

ken, zoals de registratie. Omdat de

de hand van de resultaten van die

condomen in apotheken worden ver-
kocht, gebeurt de registratie via de

studie zal worden bepaald in welke

federale minister van Volksgezond-
heid waarmee contact zal worden

richting men moet gaan in verband

opgenomen.

met de aanbeveling van bepaalde za-
campagne kunnen bijsturen en het

vraag of u eventueel de campagne

accent leggen op de relatiebestendig-
heid.

wilt bijsturen. Dat lijkt mij belang-
rijk in het kader van de conclusie
van het tijdschrift Klasse. U zou de

Ik wil toch even enkele zinnen uit
de conclusie van het tijdschrift Klas-
se citeren. Het gaat hier vooral over
dat derde cijfer, met name dat één
op twee van de jongeren tot 18 jaar
geen voorzorgsmaatregelen neemt.

Mevrouw de minister, ten eerste, is
het niet zo dat uit de gegevens uit
Test Aankoop en Klasse blijkt dat
de aidspreventiecampagne niet
werkelijk een succes is, of is dit een
voorbarige conclusie ?

Overweegt u om, rekening houdend
met deze cijfers, de campagne enigs-
zins aan te passen ?

De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Mijnheer de
voorzitter, geachte collega’s, in het
kader van een actuele vraag kan ik
niet heel de problematiek van de
AIDS-campagnes bespreken.

De fabrikant van Durex, het is moei-
lijk om zonder namen te spreken,
heeft onder meer gezegd dat hij op
de verpakking zal aanduiden dat er
slechts 98 in de plaats van 100 per-
cent veiligheid is.

De gepubliceerde cijfers moeten dus
worden gerelativeerd en er moet
geen paniek worden gezaaid.

Er moet ook rekening worden ge-
houden met de gebruikte normen.
In ons land passen wij de Britse nor-
men toe terwijl Test Aankoop de
Europese normen heeft aangewend.
Ook daar is er dus een verschil in
interpretatie.

In de discussie in verband met het
condoom is er bij IPAC, het AIDS-
coördinaat, een vertegenwoordiger
van Test Aankoop aanwezig. Hij
kan dus zijn commentaar uitbren-
gen. Wij moeten dus de resultaten
van Test Aankoop relativeren.

Er wordt ook rekening gehouden
met de resultaten van de onderzoe-
ken die inzake de AIDS-campagne
werden ingesteld. Daaruit blijkt dat
er vooral in de zomermaanden een
stijging is van het condoomverbruik.
Dat was het geval in 1994 na de cam-
pagnes.

De voorzitter : De heer Pinxten
heeft het woord.

Ik citeer : hoe groter het aantal part-
ners, hoe minder een jongere denkt
risico te lopen op HIV-besmetting
en hoe minder voorzorgen hij
neemt. Bovendien denkt slechts een
vierde van die groep eraan zijn ge-
drag te wijzigen. Programma’s ge-
richt op attitude en gedragsverande-
ring zijn zeker voor die groep jonge-
ren een dringende noodzaak. Einde
citaat.

Naast de lopende campagne kan
misschien worden overwogen om
toch te denken aan een bijsturing,
vooral gelet op deze toch ontstellen-
de cijfers die in het tijdschrift Klasse
worden gepubliceerd.

De voorzitter
woord.

: D e minister heeft het

Minister L. Detiège : Mijnheer de
voorzitter, ik heb die cijfers ook aan-
gehaald in verband met de noodzaak
van voorlichting tijdens een ander
debat dat hier nog niet zo lang gele-
den plaatsvond. Ik heb er toen op
gewezen dat de resultaten van ons
onderzoek aantoonden dat precies
het feit dat heel veel jongeren op
zeer jonge leeftijd geen voorzorgen
treffen bij hun sexuele relaties een
van de problemen was.

Mijnheer Pinxten, u hebt zelf gezegd
dat de eerste berichten die Test Aan-
koop heeft verspreid, voor verwar-
ring hebben gezorgd. Immers, in die
berichten wordt gezegd dat één op
vijf condooms onveilig is, terwijl het
over merken zou moeten gaan. Ook
deze merken moeten worden gerela-
tiveerd. Volgens de informatie van
de apothekers blijkt dat het om mer-
ken gaat die bijna niet worden ge-
kocht.

De heer K. Pinxten : Mevrouw de
minister, u hebt terecht de cijfers
van Test Aankoop genuanceerd. U
bent echter niet ingegaan op mijn
vraag of u van mening bent dat de
campagne, zoals ze nu wordt ge-
voerd, echt succesvol kan worden
beschouwd.

De condoomcampagne heeft tot een
stijging van het verbruik van de con-
domen in ons land geleid. Wij ko-
men natuurlijk van een zeer laag cij-
fer.

Op dit ogenblik is er bij de AIDS-
coördinaten een studie aan de gang
in verband met de condooms. Aan U hebt ook niet geantwoord op de

In verband met andere elementen,
z o a l s  o n d e r  m e e r  d e  relatiebe-
kwaamheid, zijn er ook een aantal
programma’s aan de gang. Wij heb-
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Detiège

ben contact met de bevoegde federa-
tie.

Op het einde van deze maand zal er
een overleg over al deze zaken
plaatsvinden en wij zullen er dan
verder op ingaan.

De heer K. Pinxten : Onze fractie
zou het uiteraard waarderen dat, re-
kening houdend met die objectieve
gegevens, de campagne kon worden
bijgestuurd.

Minister L. Detiège : Ik heb uzelf
die gegevens bezorgd tijdens het de-
bat over Den Vrijen Courant en ge-
zegd waar de noodzaak ligt om aan
voorlichting en aan bescherming van
de jongeren te doen.

De
ten

voorzitter : Het incident is geslo-

Actuele vraag van de heer J. Geysels
tot mevrouw L. Detiège, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en So-
ciale Aangelegenheden, over de
plaatselijke werkgelegenheidsagent-
schappen

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Geysels
tot mevrouw Detiège, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de plaatse-
lijke werkgelegenheidsagentschap-
pen.

De heer Geysels heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
voorzitter, mevrouw de Minister, ik
wil u een vraag stellen over de plaat-
selijke werkgelegenheidsagentschap-
pen (PWA).

De laatste dagen zijn onder meer
ook werklozen uit de arbeidersbewe-
ging op straat gekomen - en vol-
gens ons terecht - ingevolge een
bepaling in de programmawet die
voorziet  in het installeren van
PWA’s.
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In het federale parlement hebben wij
getracht het nodige weerwerk te bie-
den, echter tevergeefs.

Ik kom nu tot het eigenlijke pro-
bleem. Op 24 februari laatstleden
heb ik in de Vlaamse Raad een vraag
gesteld omtrent uw houding, en ook
die van de Vlaamse regering, inzake
de problematiek van de PWA’s.

U heeft op deze vraag een drievou-
dig antwoord gegeven : ten eerste,
het oprichten van PWA’s, zoals be-
paald in de programmawet, betekent
een overschrijding van de bevoegd-
heidsbepalingen ; ten tweede, de
PWA’s interfereren met de doelstel-
lingen van het jeugdwerk-garantie-
plan ; ten derde, de doelstelling van
de PWA’s is niet compatibel met die
van het Vlaamse werkgelegenheids-
beleid.

Mevrouw de minister, op het einde
van uw antwoord op mijn actuele
vraag hebt u toen gezegd dat wan-
neer de wetsartikelen in de program-
mawet  inzake de PWA’s zouden be-
houden blijven, u een aantal juridi-
sche stappen zou doen om dit feno-
meen aan te vechten, onder andere
gebruik te maken van de wettelijk
bepaalde alarmbelprocedure.

Mevrouw de minister, niet alleen het
protest uit arbeiderskringen maar
ook vanwege de privé-ondernemin-
gen neemt toe, De wet is nu eenmaal
goedgekeurd.

Mijn vraag is zeer duidelijk. Houdt
u uw verklaring van 24 februari
staande ? Wat is nu uw houding en
die van de Vlaamse regering ter za-
ke ?

De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Mijnheer de
voorzitter, verschillende elementen
spelen een rol met betrekking tot het
probleem van de lokale werkgele-
genheidsagentschappen.

Enerzijds is er inderdaad een door-
kruising van de genomen maatrege-
len op het federale en het regionale

AIDS-preventiecampagne en condooms
PWA’s

niveau met betrekking tot de ver-
schillende tewerkstellingsprogram-
ma’s. Ik geef graag toe dat bepaalde
maatregelen niet optimaal zijn om-
dat sommige elkaar doorkruisen, on-
der meer wat het jeugdwerk-garan-
tieplan en het weer-werkplan be-
treft.

Anderzijds zijn er grondwettelijke
problemen inzake de bevoegdheids-
overschrijding.

Wat dit laatste punt betreft, bestond
inderdaad de mogelijkheid de alarm-
belprocedure aan te wenden. Wij
hebben terzake gesprekken gevoerd
met de federale minister. Er werd
een aantal toezeggingen gedaan on-
der meer met betrekking tot het
niet-doorkruisen van bevoegdheden.
Minister Smet heeft inderdaad be-
vestigd dat de werkzoekenden, inge-
schakeld in het jeugdwerkgarantie-
plan, niet zullen worden opgeroepen
door de plaatselijke werkgelegen-
heidsagentschappen. Wij hebben
ook de verzekering gekregen dat de
VDAB zal worden ingeschakeld.

Wij hebben ook verzet aangetekend
inzake het normale economische cir-
cuit onder meer inzake tuinbouw.

Er werden nog geen uitvoeringsbe-
sluiten gepubliceerd. De Vlaamse
regering zal volgende week nagaan
of al dan niet het Arbitragehof moet
worden ingeschakeld.

De voorzitter : De heer Geysels
heeft het woord.

De heer J. Geysels : Mijnheer de
voorzitter, mevrouw de minister, ik
heb u een duidelijke vraag gesteld.

Ik heb de letterlijke tekst in de hand
van uw verklaringen van 24 februari.
U heeft toen gezegd dat als de tekst
van de wet niet wordt gewijzigd, u
juridische stappen zult doen inzake
het overschrijden van de bevoegd-
heidsverdeling tussen het Vlaamse
Gewest en het federale parlement.
Aan de wet is intussen niets veran-
derd en de bevoegdheidsoverschrij-
ding bestaat nog steeds.

Mevrouw de minister, waarop wacht
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u om wat u zelf hebt aangekondigd
ook waar te maken, namelijk met
alle mogelijke juridische middelen,
inclusief he t  Arb i t ragehof ,  de
PWA’s wat dit specifieke probleem
betreft, af te wijzen.

De voorzitter : Minister Detiège
heeft het woord.

Minister L. Detiège : Naar aanlei-
ding hiervan heeft de Vlaamse rege-
ring gesproken over het eventueel
inschakelen van de alarmbel. Wij
hadden ook geen zekerheid in ver-
band met de meerderheid.

Ten tweede was er de kwestie of wij
al dan niet gelijk zouden krijgen bin-
nen de discussie met de federale re-
gering. Op een aantal punten heb-
ben wij een bevestiging gekregen.

Wat de overschrijding  van bevoegd-
heid betreft, zullen wij in de verga-
dering van de regering van volgende
week kijken of wij het Arbitragehof
al dan niet gaan inschakelen.

De voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Actuele vraag van mevrouw T.
Merckx-Van Goey tot mevrouw W.
Demeester-De Meyer, Vlaamse mi-
nister van Financiën en Begroting,
Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de in voorbereiding zijn-
de uitvoeringsbesluiten inzake het
Algemeen Welzijnswerk

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van mevrouw Merckx-
Van Goey tot mevrouw Demeester-
De Meyer, Vlaamse minister van Fi-
nanciën en Begroting, Gezondheids-
instellingen, Welzijn en Gezin, over
de in voorbereiding zijnde uitvoe-
ringsbesluiten inzake het Algemeen
Welzijnswerk.

Mevrouw Merckx-Van Goey heeft
het woord.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey :
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de
minister, het welzijnswerk en al die-
genen die er actief in zijn, zijn ons
zeer dierbaar.

In 1991 heeft deze Raad een belang-
rijk decreet gestemd op het Alge-
meen Welzijnswerk waarbij struc-
tuur en organisatie aan deze sector
werd gegeven. Zo zouden zij hun
specifieke opdrachten nog beter
kunnen vervullen.

De in voorbereiding zijnde uitvoe-
ringsbesluiten zullen in uitvoering
van het decreet een en ander wijzi-
gen en de sector grondig herstructu-
reren. Het is dus belangrijk dat er
consensus kan groeien over de ma-
nier waarop dit in de uitvoeringsbe-
sluiten wordt geregeld. Er mag geen
enkel misverstand bestaan over deze
herstructurering. Ze mag geen ver-
kapte besparingsoperatie zijn want
ze is de uitvoering van een decreet
dat wij reeds in 1991 hebben goedge-
keurd.

De uitvoeringsbesluiten hebben
reeds enige onrust gecreëerd in de
sector, zowel wat de financiering als
wat de programmatie bepaald in de
uitvoeringsbesluiten, betreft.

Ik wil nu graag van u horen hoe dit
verder zal verlopen.

Op welke wijze zal het overleg hier-
over gebeuren ? Het is voor de sec-
tor belangrijk dat wij overgaan tot
overleg en samenwerking. Zo han-
delen we ook volgens de geest van
het decreet. Is het echter wel juist
om het samengaan in polyvalente
centra aan te moedigen door ande-
ren te bestraffen ? Kan men dit niet
evengoed bereiken met aanmoedi-
ging en bevoordeling ? Ik heb ook
vragen bij de blokkering van de
loonsubsidies op tien jaar anciënni-
teit. Als dit geldt voor de respectie-
velijke centra, vrees ik dat het moei-
lijk zal worden om hierover een ge-
dragen consensus te krijgen.

Dit alles betrof het Algemeen Wel-
zijnswerk. Ik wil echter ook even
specifiek op de slachtofferhulp in-

gaan. Wij stellen vast dat slachtoffer-
hulp zelfs niet als bijkomende op-
dracht of als taakomschrijving in de
uitvoeringsbesluiten is opgenomen.
Hierover is dringend klaarheid no-
dig, vooral omdat ook federale mi-
nisters met centra voor slachtoffer-
hulp concrete afspraken hebben ge-
maakt en samenwerking hebben
georganiseerd. Op welke wijze kunt
u hierover zo snel mogelijk klaarheid
verschaffen ?

De voorzitter : Minister Demeester-
De Meyer heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Merckx, ik dank u voor
uw vraagstelling.

Als we spreken over welzijnswerk is
het wellicht interessant om eens dui-
delijk te definiëren waarover we het
hier hebben. Door het feit dat men
welzijnswerk niet steeds effectief de-
finieert, moeten we stellen dat het
hier gaat om de diensten die aan de
mensen worden verleend wanneer
zij een beroep doen op bepaalde
diensten die opgericht zijn om hun
problemen op te lossen.

Dit decreet strekt ertoe steun te ver-
lenen aan personen met zowel finan-
ciële, relatie- als psychologische en
pedagogische problemen. De JAC%
behoren eveneens tot het algemeen
welzijnswerk, namelijk de diensten
die ter beschikking staan van jonge-
ren met psyche-pedagogische pro-
blemen en al wat ermee verband
houdt.

Het uitvoeringsbesluit van het de-
creet dat in 1991 werd goedgekeurd,
moest tegen 1 januari 1994 worden
uitgevaardigd.

Teneinde een uitvoerig overleg met
de sector mogelijk te maken, beslis-
ten wij, in overeenstemming met het
parlement, de uitvoeringsbesluiten
slechts tegen 1 januari 1995 uit te
vaardigen. In oktober hadden wij de
gelegenheid een hoorzitting te orga-
niseren met alle betrokken partijen.
Mevrouw Merckx was trouwens ook
aanwezig. Zowel de sector in kwes-
tie als de overheid waren uiterst te-
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Demeester-De Meyer

vreden over deze hoorzitting omdat
op die manier kon worden uitgegaan
van de beleidsbrief waarin was opge-
nomen dat het goed zou zijn alles te
groeperen in polyvalente centra. De-
ze idee werd overigens bijzonder
goed onthaald, weliswaar met een
aantal vragen die een dergelijke ma-
terie oproepen.

Inmiddels bereidde de dienst gezin
en maatschappelijk werk van de
Vlaamse Gemeenschap van het de-
partement Welzijn, zonder de mede-
werking van mijn dienst en op basis
van de hoorzitting, van het decreet
en van de verzamelde gegevens, een
tekst voor die op 1 april werd voor-
gelegd aan het daartoe geëigende
adviesorgaan, onder voorzitterschap
van de heer Breda. De tekst werd
reeds overgemaakt aan de Hoge
Raad van het Welzijnswerk die in-
tussen reeds twee vergaderingen
wijdde aan de behandeling van deze
tekst.

Ik heb mij voorgenomen dienaan-
gaande geen beslissing te nemen en
deze aangelegenheid niet voor te
leggen aan de Vlaamse regering zo-
lang ik niet beschik over het advies
van de Hoge Raad. Dat is volgens
mij conform de gemaakte afspraak,
al las ik met verwondering in een
bepaalde pers dat zulks strijdig zou
zijn met wat in het verleden werd
beslist. Ik meen nochtans dat men
alzo de normale procedure volgt.

De tekst zal bijgevolg slechts defini-
tief worden vanaf het ogenblik dat
ik beschik over het advies van de
Hoge Raad van het Welzijnswerk.

Mevrouw Merckx, de zorg en de on-
rust waarover u het had, heeft dus
werkelijk geen reden tot bestaan. De
normale en geëigende procedure
moet haar gang gaan. Zodra het ad-
vies van de Hoge Raad mij wordt
overgemaakt, zal ik een voorstel
voorleggen aan de Vlaamse rege-
ring.

Wat de slachtofferhulp betreft die
momenteel ook in de uitvoeringsbe-
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sluiten als een onderdeel van de wel-
zijnszorg en van het welzijnswerk
wordt beschouwd, kunnen er inder-
daad problemen rijzen met de fede-
rale overheid omdat overleg moet
worden gepleegd met het ministerie
van Justitie. De administratie - en
niet de politiek - gaat thans, in
overleg met het departement van
Justitie, na welke problemen er zich
kunnen voordoen. Aan de hand van
het verslag dat ons zal worden over-
gemaakt, zullen wij uiteraard trach-
ten de juiste beslissingen te treffen.

grindcomité in uitvoering van het
grinddecreet.

Ik herinner de vraagsteller en dege-
ne die antwoordt eraan dat de
spreektijd voor vraag en antwoord
samen vijf minuten bedraagt.

De heer Vermassen heeft het woord.

De heer G. Vermassen : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister-
president, ik heb een korte doch
voor mijn streek wel bijzonder be-
langrij ke vraag.

Tot slot herhaal ik dat er geen reden Midden vorig jaar werd na een lange
is tot onrust. Zodra de normale en lijdensweg - dan gebruik ik nog een
geëigende democratische procedure eufemisme - het grinddecreet goed-
die aan de gang is, wordt afgerond, gekeurd. Dat decreet kan pas wor-
zullen wij in staat zijn besluiten te den toegepast zodra de daarin opge-
nemen en deze vóór het zomerreces nomen organen ook worden opge-
aan de regering voor te leggen. richt.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey :
Mevrouw de minister, ik neem aan
dat u bereid bent om in de commis-
sie toelichting te geven bij de teksten
van de uitvoeringsbesluiten voor-
aleer u ter zake beslissingen neemt ?

De voorzitter : Mevrouw, wij heb-
ben de voorgeschreven spreektijd
ruim overschreden.

Welnu, tot nu toe is dat nog niet
gebeurd. De belangrijkste instelling,
het grindcomité, is nog steeds niet
geïnstalleerd, hoewel alle instanties
die vertegenwoordigd zullen zijn in
dat comité, vandaag de personen die
straks deel zullen uitmaken van het
comité, hebben benoemd.

Het incident is gesloten.

Mijnheer de minister-president,
waarom duurt het zo lang vooraleer
één en ander operationeel wordt ?
Wanneer zullen de voorgeschreven
organen eindelijk worden geïnstal-
leerd zodat het decreet van kracht
wordt ?

Actuele vraag van de heer G. Ver-
massen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het niet-samenstellen
van het grindcomité in uitvoering
van het grinddecreet

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik heb
een kort en naar ik hoop voor de
streek van de heer Vermassen een
positief antwoord.

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Vermas-
sen tot de heer Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het niet-samenstellen van het

Voor de uitvoering van het goedge-
keurde grinddecreet heb ik 27 uit-
voeringsbesluiten uitgevaardigd.
Dat lijkt misschien omslachtig, maar
dat is het niet. Er moeten nu een-
maal een grindcomité en drie subco-
mités worden opgericht, waarin de
betrokkenen zitting hebben. Voorts
moeten er nog een aantal punten
worden geregeld.

Algemeen Welzijnswerk
Grindcomité 1599



Van den Brande over het sociaal aspect van het faillis-

In ieder geval zal de hele procedure
binnen twee weken rond zijn. Wij
hebben inderdaad de lijst van de
kandidaat-afgevaardigden ontvan-
gen die lid worden van het grindco-
mité en de subcomités.

sement van de scheepswerf Polyship.

De heer Vande Lanotte heeft het
woord.

De heer J. Vande Lanotte : Mijn-
heer de voorzitter, mijnheer de mi-
nister-president, een aantal weken
geleden is de scheepswerf Polyship
failliet gegaan.

Bovendien kan binnenkort het uit-
voeringsbesluit waarin wordt be-
paald welke rechtspersoon de co-
mités zullen hebben en welke ge-
meenten erin vertegenwoordigd zul-
len zijn, worden goedgekeurd.

U ziet dat ik alles in het werk stel
om de bepalingen van het grindde-
creet zo vlug mogelijk in de praktijk
om te zetten.

De voorzitter : De
heeft het woord.

heer Vermassen

De heer G. Vermassen : Mijnheer
de minister-president, heb ik het
goed begrepen dat de zaken eind de-
ze maand, uiterlijk begin volgende
maand zullen zijn afgerond ?

Minister-president L. Van den Bran-
de : Gelet op het feit dat wij nu
reeds 20 april zijn, zal alles begin
volgende maand rond zijn.

De voorzitter : Het incident
ten.

, is geslo-

Reeds 58 dagen bezetten de arbei-
ders en de bedienden het bedrijf en
proberen zij van zowel de federale
als de gewestelijke overheid een en-
veloppe te bekomen om de gevolgen
van de sluiting sociaal te kunnen be-
geleiden, zoals dat ook voor andere
werven is gebeurd.

De onderhandelingen ter zake heb-
ben echter tot nu toe nog niet veel
opgeleverd, wat bij de betrokkenen
de indruk wekt dat de federale en
de gewestelijke overheid mekaar
voortdurend de bal toespelen.

Mijn vraag is heel concreet - ik zal
ze morgen herhalen aan de federale
minister van Tewerkstelling, me-
vrouw Smet - : zal de gewestelijke
overheid, zoals zij dat in het verle-
den voor andere dossiers heeft ge-
daan, meehelpen aan de financiering
van de sociale enveloppe die overi-
gens relatief klein is.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Actuele vraag van de heer J. Vande
Lanotte tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het sociaal aspect van
het faillissement van de scheepswerf
Polyship

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Vande La-
notte tot de heer Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KM0 , Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, de toestand bij Polyship wordt
op de voet gevolgd. Ik heb onlangs
trouwens een delegatie van dit be-
drijf ontvangen. Mijn medewerkers
voeren op dit ogenblik een onder-
zoek uit.

U weet dat Polyship omwille van de
aard van de gebouwde schepen door
de Europese Commissie werd uitge-
sloten van sommige tegemoetkomin-
gen die men in andere sectoren wel
ontvangt. Ik heb de Europese Com-
missaris erop gewezen dat dit eigen-
lijk niet logisch is.

Voorts rijst er een probleem op het

niveau van de markt in het alge-
meen. Wij zoeken op dit ogenblik,
samen met de federale overheid,
naar een oplossing die een overbrug-
ging mogelijk maakt naar het ogen-
blik dat er nieuwe orders binnenko-
men. Het is in de eerste plaats de
federale overheid die terzake maat-
regelen moet treffen voor de sociale
omkadering. U weet dat er sedert
1982 een Vesoc-richtlijn bestaat, die
wij consequent proberen toe te pas-
sen en die impliceert dat de Vlaamse
overheid inspanningen kan leveren
voor zover er sprake is van een ge-
deelde en gelijke inspanning tussen
de privé-partners en de overheid. De
moeilijkheid in dit dossier is dat er
in tegenstelling tot andere dossiers
geen bedrijfsplan voorhanden is dat
toelaat onmiddellijk maatregelen te
treffen.

Ten einde bepaalde oplossingen niet
onmogelijk te maken, kan ik mo-
menteel enkel zeggen dat er besten-
dig wordt overlegd met de federale
minister van Tewerkstelling en Ar-
beid om na te gaan hoe een over-
brugging tot eind 1996 of begin 1997
kan worden gerealiseerd.

De voorzitter : De heer Vande La-
notte heeft het woord.

De heer J. Vande Lanotte : Wat de
Vesoc-richtlijn betreft, wil ik erop
wijzen dat er in het verleden via
Gimvindus sociale tussenkomsten
zijn geweest en dat dit door het be-
trokken personeel voor deze werf
eveneens wordt verwacht, namelijk
via de kredieten voor het scheeps-
krediet.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer E. Van
Vaerenbergh tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
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kingen, over de stand van zaken
rond Vlabinvest

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van Vae-
renbergh tot de heer Van den Bran-
de, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de stand van zaken
rond Vlabinvest .

De heer Van Vaerenbergh heeft het
woord.

De heer E. Van Vaerenbergh :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, enkele maanden
geleden werd het Vlaams Rollend
Sociaal Fonds voor Vlaams-Brabant
operationeel.

Thans vraagt men zich in Vlaams-
Brabant af wat de concrete resulta-
ten zullen zijn van de oprichting van
dit Fonds. Gisteren heb ik in de
krant gelezen dat er desbetreffend
wel enkele initiatieven worden geno-
men.

Graag had ik van de minister-presi-
dent vernomen wat er op dit ogen-
blik concreet wordt gerealiseerd en
wat er in de onmiddellijke toekomst
zal gebeuren.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik weet
dat deze aangelegenheid de heer
Van Vaerenbergh na aan het hart
ligt. Persoonlijk ben ik er trouwens
eveneens van overtuigd dat deze
maatregelen moeten worden geno-
men in het breder kader van de be-
langrij ke aanwezigheid van Europa
in Brussel met zijn eventuele voor-
en nadelen en de gevolgen in de
Brusselse Rand.

Op 10 november 1993 werd er een
principiële beslissing genomen. Er
werd bepaald dat er adviezen moes-
ten worden ingewonnen en dat som-
mige elementen concreet moesten
worden uitgewerkt, onder meer de

administratieve ondersteuning. Te-
vens werd er uitdrukkelijk bepaald
dat wij het advies moesten krijgen
van de Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij, dat wij inmiddels hebben
ontvangen. De administratie legt
momenteel de laatste hand aan de
uitvoering van de concrete modali-
teiten om effectief van start te kun-
nen gaan.

Wij hebben de uitvoering van deze
modaliteiten evenwel niet afge-
wacht. Er werden reeds informele
contacten genomen om de projecten
die binnenkort zullen worden inge-
diend onmiddellijk te kunnen toewij-
zen nadat de Vlaamse regering de
nodige beslissingen heeft getroffen.

De voorzitter : De heer Van Vae-
renbergh heeft het woord.

De heer E. Van Vaerenbergh :
Mijnheer de voorzitter, misschien
kan de minister-president mij mee-
delen wanneer deze beslissingen zul-
len worden genomen en welke ge-
meenten eventueel in aanmerking
zullen komen.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Wij zullen zo snel mogelijk van
start gaan met de uitvoering van de
projecten.

De
ten

voorzitter : Het incident is geslo-

Actuele vraag van mevrouw V. Dua
tot de heer N. De Batselier, minister
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting, over de onder-
handelingen over wijzigingen aan
het Mestactieplan

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van mevrouw Dua tot
de heer De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en

Huisvesting, over de onderhandelin-
gen over wijzigingen aan het Mestac-
tieplan.

Mevrouw Dua heeft het woord.

Mevrouw V. Dua : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister vi-
ce-president , eind vorig jaar besliste
de Vlaamse regering een nieuw
overleg te starten over het Mestac-
tieplan tussen landbouworganisaties,
milieubewegingen en administratie.

Als einddatum werd toen 1 april
vooropgesteld. Uit de teksten die
toen door de Vlaamse regering wer-
den goedgekeurd en uit uw antwoor-
den, mijnheer de minister vice-presi-
dent, op interpellaties in de Vlaamse
Raad bleek dat het kader van dit
overleg strikt was vastgelegd. Het
ging over de positie van het gezins-
bedrijf. U hebt toen duidelijk be-
klemtoond dat u aan de essentie van
het Mestactieplan niets wenst te wij-
zigen, meer bepaald wat de bemes-
tingsnormen betreft.

Toen ik vorige week de krantenbe-
richten las, was ik nogal verbaasd.
Daaruit bleek ten eerste dat de zaak
steeds verder wordt uitgesteld. Ik
vrees dat uitstel afstel betekent. Ten
tweede bleek ook dat eigenlijk het
hele Mestactieplan ter discussie
staat, wat toch niet de bedoeling is.

Graag had ik enkele informatie ge-
kregen over de onderhandelingen.
Waarover wordt er nu eigenlijk on-
derhandeld ? Hoe verlopen de on-
derhandelingen ? Wat zijn de knel-
punten ? Over welke punten is men
akkoord en over welke niet ? Kan u
vandaag formeel een einddatum
vooropstellen waarop een eindbe-
slissing zal worden genomen ?

De voorzitter : Minister vice-presi-
dent De Batselier heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, de onderhandelingen
gebeurden zoals door de Vlaamse
regering werd geschetst, op 1 decem-
ber 1993. Dat betekent dat alles ver-
loopt binnen het kader van het
Mestactieplan. Iedereen kan natuur-
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De Batselier

lijk met
komen.

gelijk welke voorstellen aan-

Wanneer het om de normen gaat,
bespreken enkele professoren en
deskundigen van de stuurgroep de
verschillende voorstellen. Ik heb al-
tijd gezegd dat ik niet onderhandel
over de normen. Het is de weten-
schap die mij uitsluitsel moet geven.

Als eerste punt bespraken wij de no-
tie gezinsveeteeltbedrijf. Drie van de
vier partners zijn ongeveer tot een
akkoord gekomen. Omtrent de
vraag hoe deze bedrijven moeten
worden bevoordeeld zodat andere
bedrijven eigenlijk worden bena-
deeld om tot een evenwicht te ko-
men in de milieudoelstellingen, rij-
zen nog vragen.

Inzake heffingen komen de stand-
punten nader tot elkaar maar inzake
gebiedsgerichtheid zijn er nog grote
verschillen van mening. Tussen drie
van de vier partners zijn er ernstige
toenaderingen. De vierde partner
heeft het basisbeginsel niet aanvaard
en zal dus nooit tot een akkoord ko-
men.

Rond 1 april bleek het dat wij vrij
dicht bij een akkoord zaten. Ik heb
toen dus niet gezegd dat op een
week na de onderhandelingen moes-
ten zijn afgerond maar wel midden
mei als einddatum gesteld.

Er is nog een onderhandeling ge-
pland tussen de vier partijen die ik
zal voorzitten en waarop de conclu-
sies zullen worden opgemaakt.

De voorzitter : Mevrouw Dua heeft
het woord.

Mevrouw V. Dua : Inzake timing zit
het dus wel goed. Ik dring er toch
op aan zo snel mogelijk duidelijk-
heid te scheppen. Wat de bemes-
tingsnormen betreft, blijft u eerder
vaag. U zegt wel dat u daarover niet
wenst te onderhandelen, maar voor-
ziet toch in een eventuele speelruim-
te voor wetenschappers die mis-
schien nog naar voren komen.
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Ten slotte ben ik vreselijk nieuwsgie-
rig naar de identiteit van de myste-
rieuze vierde partner. Wordt het niet
stilaan tijd die te onthullen ?

Minister N. De Batselier : De be-
wuste vierde partner, die gedeelte-
lijk heeft afgehaakt, is ABS. Wat de
normen betreft, men kan meerdere
teelten in aanmerking nemen en dan
is een grotere diversificatie in de
normen mogelijk.

De voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Actuele vraag van de heer J. Van
Hauthem tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Open-
bare Werken, Ruimtelijke Ordening
en Binnenlandse Aangelegenheden,
over de houding van de Stad Diks-
muide na de uitspraak van de Raad
van State inzake de Dodengang te
Diksmuide

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Van Hau-
them tot de heer Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de houding van de Stad Diks-
muide  na de uitspraak van de Raad
van State inzake de Dodengang te
Diksmuide.

De heer Van Hauthem heeft het
woord.

De heer J. Van Hauthem : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister,
op 29 maart 1994 velde de Raad van
State een oordeel over het beheer
van de Dodengang te Diksmuide.
Het IJzerbedevaartcomité diende
klacht in bij de Raad van State tegen
de beslissing van de federale minis-
ter van Financiën, die de concessie
aan de Stad Diksmuide had toege-
wezen.

De Raad van State schorste de be-
slissing van de minister, maar vernie-
tigde ze nog niet. Dit betekent toch

Mestactieplan
Dodengang te Diksmuide

dat de beslissing
uitgevoerd.

niet mag worden

Een rechtstreeks gevolg daarvan
moet zijn dat de Stad Diksmuide,
tenminste tot er een definitieve uit-
spraak is, het beheer van de Doden-
gang niet kan waarnemen en zo-
doende de sleutels van het monu-
ment opnieuw aan het IJzerbede-
vaartcomité moet overhandigen. De
toestand moet met andere woorden
worden zoals die was vóór de beslis-
sing van de federale minister van Fi-. . .nancien.

Als we daarvan uitgaan en we weten
dat een administratieve overheid -
de Stad Diksmuide dus - arresten
van de Raad van State moét uitvoe-
ren, dan is het toch vreemd dat tot
vandaag Diksmuide nog altijd de
sleutels van de Dodengang niet wil
teruggeven aan het IJzerbedevaart-
comité.

U bent voogdijminister van de ge-
meenten in het Vlaamse Gewest en
ik vraag u daarom wat u over deze
feiten denkt. Moet de Stad Diksmui-
de het arrest van de Raad van State
niet uitvoeren ? Welke stappen hebt
u tot nu al ondernomen om Diks-
muide  ertoe te verplichten de sleu-
tels aan het IJzerbedevaartcomité te
overhandigen ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, collega’s, Het
gaat hier om een voorlopige uit-
spraak van de Raad van State, een
schorsing zoals u zelf al zei, mijnheer
Van Hauthem. Het eigenlijke arrest
moet nog volgen.

Tot vandaag ben ik nog niet om in-
terventie in deze zaak verzocht. Als
dat binnenkort eventueel wel ge-
beurt, dan zal vanzelfsprekend de
administratieve, toezichthoudende
overheid het betrokken bestuur
moeten aanmanen de uitspraak na
te komen. Voorlopig kan ik niets
doen en zodra dat wel kan en de
uitspraak dwingend is, dan doe ik
onmiddellijk mijn plicht en verzoek
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incident Kelchtermans

ik de Stad Diksmuide de sleutels
conform het arrest te overhandigen.

De voorzitter : De heer Van Hau-
them heeft het woord.

De heer J. Van Hauthem : Als u
niet om interventie wordt verzocht,
wat moet er dan wel gebeuren om u
als voogdijminister te doen optre-
den ? U stelt vast dat de Stad Dik-
smuide, een administratieve over-
heid dus, een arrest van de Raad van
State niet uitvoert. Het speelt hier
geen rol of het nu om een schorsing
of een vernietiging gaat.

U hoeft niet te wachten op een defi-
nitief arrest, op een eventuele defini-
tieve vernietiging. Er is een schor-
sing. U bent voogdijminister en de
Stad Diksmuide - dat kan manifest
worden vastgesteld - weigert uit-
voering te geven aan een arrest van
de Raad van State. U kunt mijns
inziens perfect ingrijpen.

Dit is een tergend dossier dat nooit
had bestaan indien de federale mi-
nisters de rechtsregels hadden geres-
pecteerd.

De Vlaamse ministers in de nationa-
le regering hebben ons al in de steek
gelaten. Nu blijkt bovendien nog dat
een Vlaams minister van Binnen-
landse Aangelegenheden ons even-
eens in de steek laat. Er blijft ons
maar een enkele mogelijkheid meer
over, namelijk de uitvoering van een
arrest van het hoogste rechtscollege
van dit land op het terrein gaan af-
dwingen.

De voorzitter
woord.

: D e minister heeft het

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, ik ben het hele-
maal niet eens met de tweede verkla-
ring van de heer Van Hauthem. Het
IJzerbedevaarcomité  heeft mij tot op
heden nog niet gevraagd om op te
treden. Men heeft mij officieel het
arrest nog niet betekend. Evenmin
werd ik op de hoogte gebracht van
het standpunt van de Stad Diksmui-
de.

De voorzitter
ten.

: Het is geslo-

Actuele vraag van de heer E. Beysen
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de
mogelijke overname van de NV
Liefkenshoektunnel door het gewest
of een andere publiekrechtelijke
vennootschap

De voorzitter : Aan de orde is de
actuele vraag van de heer Beysen tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de mogelij-
ke overname van de NV Liefkens-
hoektunnel door het gewest of een
andere publiekrechtelijke vennoot-
schap.

De heer Beysen heeft het woord.

De heer E. Beysen : Mijnheer de
voorzitter, hier staan we weer voor
hetzelfde dossier. Wij vernemen dat
de Vlaamse regering vanmorgen
geen beslissing genomen heeft met
betrekking tot de nieuwe denkpiste
van de minister om de Liefkens-
hoektunnel te deprivatiseren. Dit
zou trouwens ingaan tegen elke
trendsetting in het beleid. Er wordt
vandaag geprivatiseerd aan een tem-
po dat haast niet meer bij te houden
is en hier zou gepleit worden voor
deprivatisering.

Mijnheer de minister, welke beslis-
sing heeft de Vlaamse regering van-
morgen wel genomen met betrek-
king tot uw jongste merkwaardige
idee ?

U hebt Antwerpen trouwens ook al
eens willen defusioneren, maar daar-
van is niets in huis gekomen. Voor
de Liefkenshoektunnel zal dat wel
hetzelfde zijn. Hebt u er reeds enig
idee van wat het zou kosten wanneer
het Vlaamse Gewest de exploitatie
zou overnemen ?

U hebt tijdens uw werkbezoek aan
Antwerpen verklaard dat de Inter-
communale Imalso deze taak zou
kunnen overnemen. Is deze inter-
communale daarvoor kandidaat ?
Zijn er voorafgaandelijke besprekin-
gen geweest ? Het mandaat van de-
ze intercommunale loopt af in 1997.
Er zullen dan toch nieuwe schikkin-
gen moeten worden getroffen.

Ik heb dan nog een laatste vraag met
betrekking tot de verbinding van de
Liefkenshoektunnel en de E 17. U
zegt dat u de resultaten afwacht van
de multimodale verkeersstudie, die
in uitvoering is. Hoe ver staat het
daarmee ? Is het niet veel gemakke-
lijker de Liefkenshoektunnel ge-
woon te verbinden met de E 17 ?
Heel wat vragen zouden daarmee
opgelost zijn en heel wat ingewikkel-
de oefeningen die u nu met de ban-
ken nog zult moeten doen, zullen
tenminste kunnen worden voorko-
men.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, wij hebben voor
de beslissing op korte termijn geen
tijdslimiet vooropgesteld. Wel heb-
ben wij, gelet op de lopende proce-
dures, de Vlaamse regering ge-
vraagd om vóór 20 mei een uitspraak
te doen over het verdere verloop. Ik
heb mij in de Vlaamse regering ove-
rigens geëngageerd om de evolutie
van het dossier mondeling toe te
lichten, zoals ik dat de eerste keer
ook heb gedaan.

Ik twijfel eraan dat dit betekent dat
er wordt afgestapt van de privatise-
ring. Een privaatrechtelijke maat-
schappij die de uitbating heeft en de
verliezen gedeeltelijk wil laten dra-
gen door de overheid is geen goed
voorbeeld van privatisering. In dat
geval is het misschien beter dat er
een publiekrechtelijke maatschappij
is die de uitbating doet en waarbij
het logischer is dat de overheid bij-
draagt in de verliezen.

Nu verwekt men de indruk dat men
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Kelchtermans

voor een privaatrechtelijke maat-
schappij een aantal bijkomende
maatregelen moet nemen zonder dat
men enig zicht heeft op de voorwaar-
den of op de uitbating zelf.

Vandaar de nuancering in verband
met privatisering. Wij blijven voor-
stander van privatisering en vooral
van alternatieve financiering van dit
soort projecten.

Op de vraag of we hiermee een min-
nelijke schikking niet hypothekeren,
antwoord ik neen. De Vlaamse rege-
ring heeft tijdens de eerste monde-
linge toelichting een kader toege-
reikt gekregen waarbinnen de ge-
sprekken kunnen worden gevoerd.
Met de NV Liefkenshoektunnel,
waarvan drie vennoten lid zijn, zou-
den we gezamenlijk of met ieder van
hen - wat ze blijkbaar verkiezen -
een gesprek hebben over de voor-
waarden waaronder een eventueel
uittreden voor hen bespreekbaar is
en over de overgang naar een andere
vorm van exploitatie.

De minnelijke regeling
altijd niet uitgesloten.

is dus nog

Wat de vraag betreft over de budget-
taire implicaties van het gewest,
spreekt het vanzelf dat we de tunnel
niet overnemen. Wij willen alleen
een andere vorm van exploitatie en
een andere relatie tussen de exploi-
tant en de overheid.

De vraag is wie er voor een mogelijk
deficit in de uitbating zal opdraaien.
Ik meen dat de discussie in dit ver-
band gemakkelijker zal verlopen in-
dien het gaat om een relatie over-
heid/semioverheidsorgaan.

De heer Beysen stelt de vraag of de
intercommunale Imalso zich officieel
kandidaat heeft gesteld. Dat is niet
het geval maar in het geheel van po-
tentiële kandidaten of mogelijke ex-
ploitanten is dit wel een mogelijk-
heid, vooral omdat naar aanleiding
van de eerste mondelinge toelichting
die ik aan de Vlaamse regering heb
gegeven over de Liefkenshoektunnel

is gesuggereerd in die richting verder
te denken. Na het gesprek met de
NV Liefkenshoektunnel zal Imalso
de vraag worden gesteld of ze geïn-
teresseerd is.

De trafiek moet worden verhoogd,
wil de Liefkenshoektunnel enigszins
rendabel zijn. Hiervoor zijn verschil-
lende infrastructurele maatregelen
mogelijk waaraan men reglemente-
ringen moet koppelen.

De moeilijke discussie over de vraag
of alle heil kan worden verwacht van
de verbinding met de El7 moet wor-
den voortgezet, maar er zijn ook al-
ternatieven.

In het Vlaams Infrastructuurplan
stellen we een grote transportas voor
die het zwaar vrachtvervoer van de
grote havens van Calais tot Rotter-
dam, en eventueel zelfs tot in het
Roergebied, zou kanaliseren via de
Liefkenshoektunnel. Er zijn echter
ook andere mogelijkheden.

De vraag is welke infrastructurele
maatregelen zullen worden voorge-
steld. Er is wat onduidelijkheid over
de mogelijkheid die de meeste waar-
borgen zou bieden. Wat de verbin-
ding met de El7 betreft, is er de heel
uitdrukkelijke afspraak de resultaten
en conclusies af te wachten van de
multimodale verkeersstudie. Deze
studie zou in de tweede helft van dit
jaar voltooid moeten zijn en in het
laatste trimester zouden de conclu-
sies ter beschikking moeten worden
gesteld. Aan de hand van die gege-
vens moet de Vlaamse regering een
beslissing nemen omtrent de verbin-
ding met de E17.

Indien ik nu een beslissing zou ne-
men, zou ik vooruitlopen op de con-
clusies van een opdracht die nog niet
is uitgevoerd.

De voorzitter :
heeft het woord.

De heer Beysen

De heer E. Beysen : Mijnheer de
voorzitter, ten eerste, wanneer de
minister nu een beslissing zou ne-
men, zou hij de feiten juist achterna-
lopen. Door het feit dat de overheid

tijdens de voorbije jaren te besluite-
loos is geweest inzake deze aanslui-
ting, wordt voor deze tunnel nu
reeds een zware tol betaald.

Ten tweede, dit was het eerste be-
langrij ke infrastructuurwerk in
Vlaanderen waarvoor er een beroep
werd gedaan op alternatieve finan-
ciering. Dit dossier toont echter al-
leen maar aan dat de overheid haar
verbintenissen niet volledig is nage-
komen. Hierdoor wordt er een zwa-
re hypotheek gelegd op toekomstige
alternatieve financieringen, de parti-
culiere sector zal de overheid als
partner namelijk niet meer vertrou-
wen. Ik hoop dat er voor dit ellen-
lange dossier zo snel mogelijk een
oplossing wordt gevonden.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijn-
heer de voorzitter, de heer Beysen
beweert onterecht dat de overheid
haar verplichtingen niet is nageko-
men. De juridische discussie tussen
de exploitant, de banken en eventu-
eel de overheid, handelt over wat
deze overeenkomst precies inhoudt.
Wij hebben voorgesteld om deze dis-
cussie niet juridisch te laten afron-
den, aangezien iedere partner baat
heeft bij een minnelijke regeling.
Wanneer met alternatieve financie-
ring overigens wordt bedoeld dat de
particuliere sector financiert en dat
de overheid het verschil voor de uit-
bating moet bijleggen, zullen er hier-
voor ongetwijfeld voldoende kandi-
daten zijn.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren L. Goutry, F. Dielens
en E. Van Vaerenbergh C.S. betref-
fende het autisme
- 286 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
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mede- 

Voorzitter

voorstel van resolutie van de heren
Goutry, Dielens en Van Vaeren-
bergh C.S. betreffende het autisme.

De bespreking is geopend.

De door de commissie aangenomen
tekst wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Mevrouw Gijsbrechts-Horckmans,
verslaggever, heeft het woord.

Mevrouw A. Gijsbrechts-Horck-
mans, verslaggever (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, heren minis-
ter, collega’s, de commissie voor
Welzijn en Gezondheid wijdde vier
vergaderingen aan de bespreking
van het probleem van het autisme.

Met dit voorstel van resolutie willen
de indieners aandacht vragen voor
een weinig bekende en complexe
handicap.

Na een hoorzitting met specialisten,
bleek dat alleen continue en gespe-
cialiseerde zorg de basis kan vormen
voor een doeltreffende en efficiënte
aanpak van deze problematiek, en
werd er tot een amendering van de
oorspronkelijke tekst van de resolu-
tie overgegaan.

In de uiteindelijke resolutie wordt de
minister gevraagd, een gefaseerd be-
leidsplan op te stellen en om maatre-
gelen te nemen om de detectie van
autisme zo vroeg mogelijk te laten
gebeuren.

Er moet worden voorzien in een
zorgstructuur die een continue op-
vang moet garanderen.

Er wordt aandacht gevraagd voor
een zo groot mogelijke integratie
voor autisten met opleiding en vor-
ming van hun begeleiders. Tenslotte
werd ook de noodzaak aan veralge-
meende informatieverstrekking on-
derstreept.

Het geamendeerde voorstel tot reso-
lutie werd met eenparigheid van
stemmen goedgekeurd.

deling als in het schriftelijk verslag
kunnen worden teruggevonden. In
het schriftelijk verslag is tevens de

De voorzitter : De heer Maertens hoorzitting opgenomen die toch een
heeft het woord. belangrijk onderdeel was van de tot-

De heer M. Maertens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, Agalev
heeft deze resolutie van in het begin
gesteund en eraan meegewerkt.

De erkenning van het autisme als
handicap betekent een noodzakelij-
ke verfijning van het gezondheidsbe-
leid in Vlaanderen. Wij zijn vooral
blij voor de zovele ouders die vaak
een lange lijdensweg achter de rug
hebben bij de begeleiding van hun
autistisch kind.

De groenen zijn van mening dat de
wijze waarop de commissie te werk
is gegaan en aldus een consensus
heeft bereikt, een voorbeeld is van
degelijk commissiewerk.

We hopen dat de Vlaamse regering
ons werk zal waarderen en de nodige
financiële middelen ter beschikking
zal stellen om de autistische perso-
nen op de meest doeltreffende wijze
te kunnen begeleiden, want meestal
is het prijskaartje het allerbelangrijk-
ste.

We feliciteren welgemeend onze col-
lega Goutry, de hoofdindiener van
deze resolutie, met dit initiatief.

De voorzitter : De heer Goutry
heeft het woord.

De heer L. Goutry (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, ik stel
er prijs op om mevrouw Gijsbrechts
te danken, niet alleen voor haar
werk als verslaggeefster maar ook
voor haar werk in de commissie.

Wij hebben toch vier grondige be-
sprekingen aan deze resolutie ge-
wijd. In haar hoedanigheid van ver-
slaggeefster heeft zij zeer intens en
zeer gemotiveerd de besprekingen
gevolgd. Collega, ik dank u.

Mijnheer de voorzitter, collega’s, ik
denk dat alle belangrijke elementen
van de bespreking zowel in het mon-

standkoming van dit initiatief. Ik ga
uiteraard volkomen akkoord met het
verslag.

Mijnheer de minister-president, me-
vrouw de minister, het is mijn vurig-
ste wens dat de Vlaamse regering
voldoende aandacht aan deze pro-
blematiek zou besteden en vooral
dat in de noodzakelijke financiële
middelen zullen worden voorzien
om het voorgestelde, weliswaar ge-
faseerde, beleidsplan tot uitvoering
te kunnen brengen.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

De bespreking is gesloten.

De hoofdelijke stemming over dit
voorstel van resolutie zal zo dadelijk
worden gehouden.

SP-Kamerlid Fred Dielens was rnede-
indiener van de resolutie betreffende
het autisme die door de Raad una-
niem werd aangenomen
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48-voet, 

INTERPELLATIE (Regl. art. 78)

Interpellatie van de heer H. Schiltz
tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over het vastlopen van de onderhan-
delingen met Nederland over de ver-
dieping van de Schelde

De voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Schiltz tot
de heer Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over het
vastlopen van de onderhandelingen
met Nederland over de verdieping
van de Schelde.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, geachte colle-
ga’s, ik zou deze korte interpellatie
kunnen beginnen zoals een sprook-
je : “Er was eens...“. Er was eens
een dossier genaamd Waterverdra-
gen.

Ik verwijs bovendien naar een
sprookje omdat het zo lang geleden
is dat dit dossier het licht zag en dat,
ondanks alle inspanningen, er sinds-
dien nog altijd geen concreet resul-
taat werd geboekt.

Als ik mij goed herinner stond in de
regeringsverklaring van de regering
Tindemans van 1977 dat de regering
al het mogelijke zou doen om met
Nederland tot een sluitend akkoord
te komen over de verdieping van de
Schelde, de zogenaamde Waterver-
dragen.

Vanaf die periode hadden wij duide-
lijk af te rekenen met een slecht be-
grepen obstructiepolitiek van de
Franstalige landgenoten die meen-
den dat, omdat de haven van Ant-
werpen in Vlaanderen was gelegen,
het nuttig was een uitermate negatie-
ve houding aan te nemen. Deze hou-
ding boodt de Nederlanders de mo-

gelijheid om met gekruiste armen en
met een licht ironische glimlach toe
te kijken hoe de in 1975 geparafeer-
de ontwerp-verdragen definitief ge-
blokkeerd geraakten en hoe er ei-
genlijk geen millimeter vooruitgang
kon worden geboekt.

Het moet ook worden gezegd dat de
Belgische regering nooit enorme in-
spanningen heeft geleverd om de
Franstaligen tot een beter inzicht te
brengen vermits de koppeling van de
verdieping van de Schelde aan de
kwaliteit van het Schelde - en het
Maaswater een feit was dat zich in-
schreef in de normale politieke ont-
wikkeling en vanzelfsprekend voor
Wallonië ook van belang was.

Dat het geen eenvoudig probleem
was, wil ik grif toegeven, maar in
feite werd hiervan geen ernstig werk
gemaakt alhoewel verschillende ke-
ren Vlamingen eerste minister en
minister van Buitenlandse Zaken
zijn geweest.

De Nederlanders konden zich dus
gemakkelijk kantonneren in een
heel passieve houding en gingen er-
van uit dat allereerst de Belgen maar
onder elkaar tot een akkoord moes-
ten komen.

Gelukkig kwam er uiteindelijk toch
beweging in het probleem van de
kwaliteit en de hoeveelheid van het
Maas- en Scheldewater, omdat het
van het Belgische niveau kon wor-
den opgetild naar het Europese ni-
veau. Ingevolge de criteria die op
het Europese niveau werden uit-
gevaardigd, hadden de Franstaligen
enerzijds geen been meer om op te
staan ; anderzijds, het zich niet con-
formeren aan de Europese richtlij-
nen was voor Wallonië, zeker ten
opzichte van de publieke opinie, een
onverdedigbare en onhoudbare stel-
ling .

De voornaamste struikelblok om
aan de Nederlanders het alibi te ont-
nemen waarop zij zich steunden om
te weigeren een beslissing te nemen
in de noodzakelijke verdieping van
de vaargeul op de Schelde viel weg.

Men kon dus hopen dat in een nor-
maal afgebakende onderhandeling
met onze Nederlandse buren dit pro-
bleem kon worden opgelost.

Ik breng een eresalut aan de Vlaam-
se administratie die, na het jarenlang
een weinig gemotiveerd optreden
van de Belgische administratie, ter
zake op vrij korte tijd erin is ge-
slaagd met de Nederlandse admini-
stratie een klimaat van verstandhou-
ding te creëren en een zakelijk ge-
sprek te ontwikkelen zodanig dat, al-
thans op het ambtelijke terrein, het
pad werd geëffend en men uiteinde-
lijk kon denken op het punt te staan
met Nederland een vrij omvattende
afspraak te kunnen bezegelen, na-
melijk de definitieve toelating van
het verdiepingsprogramma 4%voet,
het in principe toelaten van het ver-
diepingsprogramma 50/40-voet,  mits
intussen nog een aantal technische
besprekingen maar zonder dat er
nog een nieuw verdrag was vereist,
en ten slotte de principiële toezeg-
ging van Nederland om het Baal-
hoekkanaal ter studie te nemen,
waaromtrent later evenwel nog on-
derhandelingen moesten gevoerd
worden.

Alles bij elkaar kunnen wij zeggen
dat het door de Vlaamse administra-
tie behaalde resultaat in de ambtelij-
ke onderhandelingen met Nederland
niet onaardig was. Men mocht dus
normaliter een politieke bezegeling
van dit akkoord verwachten.

Welnu, indien mijn informaties juist
zijn, blokkeert Nederland op het po-
litieke niveau de zaak opnieuw. Ver-
mits Nederland ditmaal niet meer de
Waalse onwil met betrekking tot wa-
terzuivering kan inroepen, werd een
ander excuus gevonden, namelijk de
koppeling van dit akkoord aan dit
over het tracé van de HST. Als de
ene koppeling wegvalt, wordt er wel
een andere uitgevonden !

Intussen - laten wij eerlijk zijn -
hebben wij ten overstaan van Neder-
land en meer dan gewone nabuur-
schap ontwikkeld.

Wij hebben de zoomweg  openge-
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Schiltz

steld, hoewel Vlaanderen daar ei-
genlijk niet zoveel belang bij had.
Dit was hoofdzakelijk belangrijk
voor Rotterdam in verband met de
verbinding met Noord-Frankrijk met
het oog op de Kanaaltunnel. Dit was
dus eigenlijk een tegemoetkoming
aan Nederland die meer hun belan-
gen dan de onze diende.

Bovendien hebben wij over het lood-
senakkoord onderhandeld dat
hoofdzakelijk op verzoek van Ne-
derland tot stand kwam. Ik wil geen
apothekersweegschaal bovenhalen
om de baten en de lasten af te we-
gen, maar wij waren in deze zaken
hoe dan ook niet de eerste vragende
partij. Wij hebben dus in alle opzich-
ten de wetten van de goed nabuur-
schap met Nederland gerespecteerd.
Wij hebben geen koppelingen toege-
past ten aanzien van de besprekin-
gen over de verdieping van de Schel-
de. Nederland doet dit nu echter
wel.

Dan rijst natuurlijk de vraag welke
tactiek wij ten overstaan van Neder-
land moeten ontvouwen. Er liggen
dan twee wegen open.

Wij kunnen ons gedragen als een
soevereine natie en Nederland laten
weten dat er voortaan niets meer be-
spreekbaar zal zijn als zij nog eens
willen praten over een Schelde-oe-
ververbinding of over een hoge snel-
heidslijn. We kunnen hen lik op stuk
geven. Dat is natuurlijk een pijnlijke
houding omdat ze niet kadert in de
filosofie van het eenwordend Euro-
pa. Het is mooi om verdragen over
een Europese Unie te onderschrij-
ven, maar het is dan uiteraard evi-
dent dat twee staten die een stroom
delen omdat ze er nu eenmaal aan
grenzen elkaar niet gaan hinderen
omdat die stroom toevallig ook over
hun grondgebied loopt. De Schelde
moet immers beschouwd worden als
een Europese vaarweg die bestendig
wordt onderhouden en waarop de
normale zeescheepvaart mogelijk
moet zijn. Dit zou de normale Euro-
pese filosofie moeten zijn, om niet

te zeggen de normale Beneluxfiloso-
fie. Een politiek om elkaar voortaan
lik op stuk te geven, kadert daar niet
in en staat mij dan ook tegen.

Anderzijds zijn wij misschien wel
wat te naïef geweest door een aantal
dossiers waarin Nederland de eerste
gegadigde was op te lossen zonder
dat wij de formele toezegging had-
den dat het levensbelangrijke pro-
bleem van de verdieping van de
Schelde ook zou worden aangepakt.
We moeten Nederland duidelijk ma-
ken dat indien zij koppelingen door-
voeren, wij dit ook kunnen. Al is dit
eigenlijk onlogisch en al staat dit
haaks op onze positie in Europa en
op alle regels van goede nabuur-
schap.

Een andere mogelijkheid die in be-
paalde Antwerpse middens de voor-
keur heeft maar waarmee men toch
voorzichtig moet zijn, is de weg van
de procedure die men na al die jaren
van Nederlandse onwil zou kunnen
inslaan. We kunnen het internatio-
naal gerechtshof eventueel vragen
om zich hierover uit te spreken.

Ik vind dat de Vlaamse regering dit
alternatief zeer grondig moet laten
onderzoeken.

De moeilijkheid is natuurlijk dat het
internationaal gerechtshof in princi-
pe op grond van tractaten moet oor-
delen en dat billijkheidsoverwegin-
gen slechts in zeer beperkte mate
kunnen gelden. Dat is een handicap,
want indien men hier een arbitrage
in billijkheid zou kunnen organise-
ren, dan lijdt het volgens mij niet de
minste twijfel dat de Nederlandse
politiek in het ongelijk zou worden
gesteld. Als men deze zaak niet op
grond van de tractaten voor het in-
ternationaal gerechtshof zou kunnen
brengen, wat voor Nederland toch
de vervelende situatie met zich mee-
brengt dat er in het huidige stadium
van samenwerking en integratie een
proces wordt gevoerd tussen twee
buurstaten, moet men onderzoeken
of men uit de verplichtingen die uit
de Europese Unie voortspruiten niet
impliciet kan afleiden dat de ene

staat niet zonder gegronde redenen
mag weigeren het nodige te laten
doen opdat een buurstaat zijn econo-
mische activiteit in normale omstan-
digheden zou kunnen ontplooien, al-
leszins het vlot en normaal verkeer
van goederen mede moet mogelijk
maken en die niet mag hinderen
door misbruik te maken van zijn
geografische positie, wat eigenlijk
zou neerkomen op een soort mis-
bruik van dominantie, hetgeen on-
miskenbaar een begrip is in het Eu-
ropees recht.

Zonder mij echter over die keuze uit
te spreken, beschouw ik deze inter-
pellatie als een signaal. Nederland
moet immers het volgende beseffen.
Ten eerste, dat het op deze wijze
niet verder kan en dat indien zij re-
torsiemaatregelen overwegen omdat
zij op één vlak geen genoegen krij-
gen, wij niet anders zullen kunnen
dan eveneens retorsiemaatregelen te
overwegen in de andere richting.

Ten tweede, dat de Vlaamse rege-
ring zorgvuldig haar tactische opstel-
ling zal uitstippelen in het licht van
een grondig juridisch onderzoek
over de mogelijkheden die ons even-
tueel via procedurele weg resten om
Nederland tot het eerbiedigen van
een goede nabuurschap te dwingen.

De voorzitter :
heeft het woord.

De heer Beysen

De heer E. Beysen (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, het
dossier dat thans wordt besproken,
is een schoolvoorbeeld van wat wij
de processie van Echternach noe-
men.

Onze herhaalde betogen vanop deze
tribune hebben tot op heden jammer
genoeg slechts bitter weinig resultaat
opgeleverd.

Op 10 maart laatstleden leek alles er
nochtans mooi uit te zien want die
dag lazen wij in een Antwerpse krant
de blijde mededeling dat de Schelde-
verdieping de week nadien reeds van
start zou gaan. Het was geen onge-
controleerde uitspraak vermits deze
werd gedaan door de directeur-gene-
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raal van de Antwerpse havenregie,
de heer Bruyninckx, die de onder-
handeling op administratief vlak had
gevoerd. Bovendien kan de heer
Bruyninckx er zeker niet worden van
verdacht te weinig ervaring te heb-
ben op beleidsniveau. Voor hem
stond de uitvoering van het akkoord
niets meer in de weg.

Het is dan ook duidelijk dat wij erg
teleurgesteld zijn wanneer wij thans
moeten vaststellen dat wij eens te
meer aan het kortste eind moeten
trekken. Of het nu gaat om een Bel-
gische of een Vlaamse strategie ben
ik het wellicht niet helemaal eens
met de heer Schiltz, maar toch is het
zo dat wij ons door de Nederlanders
van de ene Nederlandse legislatuur
in de andere te laten slepen, zonder
dat er een akkoord werd bereikt
over de Waterverdragen, meer be-
paald over de Scheldeverdieping.

Het is een gekend refrein. Aan de
vooravond van de Nederlandse par-
lementsverkiezingen zijn zowel de
Nederlandse meerderheid als de op-
positie het oneens over het dossier
van de Waterverdragen. Hieruit leid
ik af dat het nog wel een poosje zal
duren vooraleer wij op een volwaar-
dige manier opnieuw rond de tafel
zullen kunnen plaatsnemen, weten-
de dat de Nederlanders er, traditio-
neel, een langdurige coalitievorming
op nahouden. Jammer genoeg dreigt
er bijgevolg nog veel nuttige tijd ver-
loren te gaan alvorens wij werkelijk
de onderhandelingen kunnen aan-
vatten tot de finish.

Hebben wij ons in het ootje laten
nemen en moet alle schuld zonder
meer bij de Nederlanders worden
gelegd ? Zoals steeds zal de waar-
heid wellicht in het midden liggen.
Wij hebben trouwens meermaals
vanop  deze tribune gezegd dat de
idee van de koppeling - welke kop-
peling het ook moge wezen - aan
het HST-dossier dat door de minis-
ter-president een parallelle behande-
ling werd genoemd, een bijzonder
ongelukkig maneuver was waarvan

de Nederlanders gebruik - naar ons
gevoelen misbruik - hebben ge-
maakt om nog maar eens niet te
doen wat hen als goede buur te doen
staat, met name de verplichtingen
nakomen die al zo lang geleden zijn
overeengekomen. Mijns inziens heb-
ben de Vlamingen nooit genoeg
hardheid in hun strategie aan de dag
gelegd.

Ik vraag mij trouwens af of de
Vlaamse regering de Nederlandse
collega’s ooit een voorstel ter be-
krachtiging van de Waterverdragen
heeft gedaan of met andere woor-
den, een officieel standpunt in deze
zaak heeft ingenomen. Ik meen van
niet. Het zou misschien goed zijn,
mocht dat in voorkomend geval toch
nog gebeuren. Immers, volgens de
radioberichten van vanmiddag heeft
de Vlaamse regering dit punt tijdens
de ministerraad besproken en stelt
zij voor om opnieuw de eis van kwa-
liteit van het water te koppelen aan
deze van de verdieping van de Schel-
de. Als dat juist is - ik zal dat straks
wel horen -, dan ben ik ten zeerste
teleurgesteld, want dan schrijven wij
ons opnieuw in in een strategie die
niet de goede is gebleken. De VLD
had verwacht dat de Vlaamse rege-
ring een schokstrategie ten opzichte
van Nederland zou voorbereiden. Er
zijn verschillende mogelijkheden,
waarvan de heer Schiltz er al enkele
naar voren heeft gebracht.

Laten wij ons toch niet te veel leiden
door eventuele proceduremoeilijk-
heden waarmee wij kunnen worden
geconfronteerd. Laten wij de koppe-
lingsstrategie opgeven en onverkort
ons recht doen gelden, desnoods
door de zaak voor het internationaal
gerechtshof te brengen. Misschien
hoeft het helemaal zo ver niet te ko-
men. Op die manier tonen wij Ne-
derland dat wij het ernstig menen en
dwingen wij hen om van staat tot
staat op een ernstige basis te onder-
handelen. Zo zullen zij begrijpen dat
wij niet langer de zaak wensen af te
ronden volgens hun timing en op
hun wenken, zoals dat tot nu toe het
geval is geweest.

Kortom, de beslissing die de Vlaam-
se regering vanmorgen heeft geno-
men, is naar ons gevoelen niet af-
doend. Mijns inziens moeten wij
kordater van ons afbijten. Ik besef
wel dat er, gelet op de politieke ont-
wikkelingen in Nederland, in de ko-
mende periode geen beslissingen
kunnen worden genomen. Toch
vraag ik met nadruk aan de minister-
president om deze periode nuttig te
gebruiken. Want het kan dan weer
niet zijn dat op het moment dat de
nieuwe Nederlandse regering opera-
tioneel is, wij zelf in een fase van
einde zitting zijn. Dan krijgen wij
opnieuw het verhaal.. .

Minister-president L. Van de% Bran-
de : Mijnheer Beysen, ik kan u op
dat vlak gerust stellen. De zitting
loopt tot begin december 1995 wan-
neer de Vlaamse Raad voor het eerst
rechtstreeks zal worden verkozen.

De heer E. Beysen : Uiterlijk de-
cember 1995 !

Minister-president L. Van den Bran-
de : Wij hebben dus nog een vracht
werk voor de boeg en er moeten nog
heel wat punten van het programma
worden afgewerkt.

De heer E. Beysen : Dat is wel een
erg optimistische visie ; Ik wil eraan
toevoegen dat de verkiezingen ten
laatste eind 1995 zullen plaatsvin-
den. Iedereen weet dat het in Neder-
land niet ongebruikelijk is dat een
coalitievorming een half jaar in be-
slag neemt - dit geldt overigens net
zo goed voor ons - en dat men dan
opnieuw in een moeilijke periode te-
rechtkomt.

Deze laatste opmerking terzijde ge-
laten, wijs ik erop dat wij bijzonder
teleurgesteld zijn over het feit dat
wij opnieuw moeten opstaan om een
recht te verdedigen dat nochtans in
een tractaat is ingeschreven, maar
dat ons om allerlei drogredenen
nooit werd toegekend.

Ik ben verplicht te geloven dat de
Nederlanders uiteindelijk niet bereid
zijn om deze stap te zetten omdat zij
de economische confrontatie tussen
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Antwerpen en Rotterdam niet dur-
ven aangaan en omdat zij op die ma-
nier hun eigen economische belan-
gen blijvend willen vrijwaren. Ik ben
ervan overtuigd dat het dossier om-
wille van die reden op de lange baan
is geschoven. Het zal helaas weer
een hele tijd duren vooraleer wij op-
nieuw de hoop zullen mogen koeste-
ren de noodzakelijke Scheldeverdie-
ping gerealiseerd te zien.

Het zou verkeerd zijn om blijk te
geven van een al te goedschikse  hou-
ding aangaande de andere dossiers
waarover wij met Nederland moeten
onderhandelen. Wij moeten priori-
teiten stellen. Voor ons is die priori-
teit zeer duidelijk de Scheldeverdie-
ping. (Applaus)

De voorzitter : De heer Van
heeft het woord.

Peel

De heer M. Van Peel (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-president, colle-
ga’s, het lijkt wel alsof er op deze
tribune een halfjaarlijks ritueel
wordt opgevoerd, vroeger in de na-
tionale Kamer en de jongste jaren in
de Vlaamse Raad. Dit ritueel be-
staat erin dat een aantal Antwerpse
parlementsleden de tribune bestij-
gen om hun ongenoegen te uiten
over de stand van zaken in verband
met de Waterverdragen.

Er is evenwel een zeer belangrijk
verschil tussen de vorige debatten
die hierover zijn gevoerd en het hui-
dige. De Nederlandse maskers zijn
immers gevallen. Bij alle vorige de-
batten en discussies konden talloze
verwijten worden gemaakt aan het
adres van de Belgen die te maken
hadden met onze interne institutio-
nele problemen en typisch Belgische
disputen. Er waren eindeloze twist-
gesprekken over het feit dat er
voortdurend nieuwe hinderpalen op-
doken op technisch vlak met betrek-
king tot de kwantiteit of tot de kwa-
liteit. Kortom, er waren genoeg an-
dere motieven om over te debatte-
ren dan deze die te maken hadden
met de kern van de zaak.

Dit alles leidde ertoe dat bij ons de
hoop bleef bestaan dat het uiteinde-
lijk niet zou gaan om een zuiver eco-
nomische belangenverdediging van
Rotterdam ten overstaan van Ant-
werpen en Vlaanderen, maar dat er
onder meer oprechte ecologische be-
kommernissen aan de basis lagen
van de Nederlandse houding. Wij
hebben dit lang geloofd.

Het fundamentele verschil met vroe-
ger is dat wij die hoop geenszins
meer kunnen koesteren. Er werd
een ambtelijke tektst opgesteld,
waarin zowel sprake is van de kwali-
teitsproblematiek met betrekking tot
Schelde en Maas als over de kwanti-
teitsproblematiek. Wij meenden dat
er nog enkel een plechtige politieke
bezegeling van dit akkoord nodig
was.

Manifest is nu gebleken dat door de
negatieve Nederlandse politieke
houding de ecologische bezwaren en
kwantiteitsproblemen eigenlijk maar
werden naar voren gebracht om de
verkeerd begrepen Rotterdamse
economische belangen te bescher-
men.

Ik verwijs naar het vorige debat dat
dateert van minder dan zes maanden
geleden waar onderling vrij open van
mening werd gewisseld over hoe ver-
standig het wel is wat aan wat te
koppelen. Er werden enkele scholas-
tieke bespiegelingen gewijd aan het
verschil tussen koppeling en parallel-
le behandeling.

Mijnheer de minister-president, ik
herinner mij dat u daar zeer goed in
was. Vooral geloofde men dat de pa-
rallelle behandeling van de beide
dossiers deze beide dossiers vooruit
zou helpen. In die zin vonden velen
van ons dat wij blijk van vreugde
moesten geven omdat er een door-
braak was zowel over de HST als
over het Scheldeverdiepingsdossier.
Die hoop werd grondig de bodem
ingeslagen. Wij moeten niet aarzelen
om de Nederlandse houding te ka-
rakteriseren als een economisch vij-
andige houding die ons raakt in onze
meest vitale economische belangen.

Wij hebben er alle belang bij om de
evaluatie van wat gebeurd is aan de
Nederlanders over te maken. Wij
kunnen geen geloof meer hechten
aan voorstellen die van enige good-
will blijk zouden geven. Wij mogen
er vooral niet intrappen. Uw Neder-
landse collega is soms goed in wollig
taalgebruik. Ik kan mij dan ook
voorstellen dat er aan Nederlandse
zijde enig wollig taalgebruik zal wor-
den gebruikt om toch weer wat uit-
stel te bedingen. Daar kunnen wij in
geen geval intrappen.

Ik heb vragen over de wenselijkheid
om een juridische procedure bij het
internationaal gerechtshof in te lei-
den. Als daad van de Vlaamse rege-
ring om aan te geven hoe gekwetst
wij zijn is dat misschien een moge-
lijkheid maar de kans dat dit ons zal
leiden tot jarenlange juridische
steekspelen is bijzonder groot. Het
zou een nieuwe reden zijn om niet
verder te gaan met de politieke on-
derhandelingen. Ik meen dat wij
daar bijzonder voorzichtig moeten
zijn.

De enige houding die de Vlaamse
regering rest is een bijzonder asser-
tieve houding.

Een agressieve houding past niet
omwille van het goede nabuurschap.
De vraag rijst dan wel wat het goede
nabuurschap momenteel nog in-
houdt op dit domein. Ik heb geruch-
ten gehoord over de beslissingen die
de Vlaamse regering zou hebben ge-
nomen en die u ons zo dadelijk zal
bekendmaken. Het lijkt in ieder ge-
val dat het niet ondertekenen van
gelijk welke verdragen, ook deze
rond de kwaliteit, op het ogenblik
he t  mins te  i s  da t  wi j  moeten
doen.Dat lijkt op het eerste gezicht
geen erg ecologisch verantwoorde
houding. Wij hebben er natuurlijk
alle belang bij ook die verdragen te
tekenen. Wij moeten momenteel
echter alle mogelijk middelen ge-
bruiken om de Nederlanders tot on-
derhandelingen te dwingen en op-
houden met te doen alsof wij verder
nog jarenlang vriendschappelijk
kunnen onderhandelen. Dit stadium
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is voorbij. De Nederlandse maskers
zijn gevallen. Het gaat hier over eco-
nomische oorlogvoering. Wij moe-
ten daar op een gepaste manier op
repliceren. (Applaus)

De voorzitter :
heeft het woord.

De heer Hancké

De heer L. Hancké (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, geachte mi-
nisters, collega’s, de gemeenteraads-
verkiezingen werpen nu al een scha-
duw over deze interpellaties.

De heer H. Schiltz : Indien er een
schaduw over deze interpellatie
hangt, dan is het deze van de ont-
goocheling over de onthutsende Ne-
derlandse houding nadat er, ingevol-
ge de succesvolle ambtelijke bespre-
kingen terechte hoop was gerezen op
een spoedige regeling.

De heer L. Hancké : Moet ik dan
uitgerekend aan u uitleggen dat er
een verschil bestaat tussen een amb-
telijk en een politiek akkoord ?
Weet u dan niet dat wanneer ambte-
naren een overeenkomst bereiken -
hoe belangrijk die ook mag zijn -
dit niet betekent dat het akkoord
een feit is. Een ambtelijk akkoord is
een ontwerp dat door de politici
moet worden bekrachtigd.

De heer H. Schiltz : Dank u voor
deze pedagogische uiteenzetting,
waarmee u alleen maar hebt beves-
tigd dat twee plus twee vier is, iets
wat ik al heel lang weet.

Tot vandaag bewijzen deze ambtelij-
ke onderhandelingen dat er geen en-
kel redelijk impedimenturn meer
voorhanden is om het ambtelijk ak-
koord ook politiek te bekrachtigen,
tenzij politieke motieven die tot nu
niet werden vermeld, daartoe moe-
ten dienen. Dat is een belangrijk
nieuw feit dat de heer Van Peel heeft
belicht, maar dat hoegenaamd niets
te maken heeft met de naderende
gemeenteraadsverkiezingen.

De heer L. Hancké : Het heeft er
net alles mee te maken. Iedereen

moet begrijpen dat de Nederlandse
regering, twee weken voor haar ei-
gen parlementsverkiezingen, zich
wellicht niet in ideale omstandighe-
den bevindt om het ambtelijke ak-
koord grondig onder de loep te ne-
men en het tevens te bekrachtigen.
In gelijkaardige omstandigheden
kan ik me indenken dat de Belgische
regering op dezelfde manier zou rea-
geren.

Ik blijf me vervolgens verzetten te-
gen het soort insinuaties, zoals ik ze
nu hoor van de conservatieven in
Antwerpen en die steeds meer
weerklinken in de Vlaamse Raad.
Het lijkt wel alsof het probleem om-
trent de kwaliteit van het Scheldewa-
ter en de verdieping van de Schelde
zelf, hoofdzakelijk door de Neder-
landers wordt geboycot uit concur-
rentiële overwegingen.

We mogen niet vergeten dat de
Schelde al tientallen jaren, eeuwen
zelfs, wordt uitgebaggerd. Tot 1984
gebeurde dit op basis van een amb-
telijke vergunning. Vanaf dat jaartal
werd de verdieping van de Schelde
in de Waterverdragen opgenomen
op initiatief van de toenmalige mi-
nister van Buitenlandse Zaken, de
heer Tindemans, die op die manier
het advies opvolgde van de schepen
van de Haven, de heer Huygebaert.
Het pakket maakte vanaf dat ogen-
blik dus ook deel uit van de onder-
handelingen. Bovendien aanvaardde
men ook dat de vergunning voor
baggerwerk, voor verdiepingswerk,
nog zou worden aangevuld met een
vergunning die refereert aan de wa-
terverontreinigingswet in Neder-
land.

Er waren dus drie vergunningen no-
dig. De afspraken gebeurden op het
politiek niveau en niet langer op het
ambtelijk. Als we dit in 1984 toelie-
ten, kunnen we vandaag bezwaarlijk
de schuld alleen op de Nederlanders
afschuiven.

Het verdrag van 1839 en alles wat
sinds dat verdrag werd bepaald, be-
let ons juridisch om naar een inter-
nationaal gerechtshof te stappen,

want we hebben toegestemd in een
aantal procedures die nu in een uit-
voeringsfase zijn.

De verdieping en de sanering van de
Schelde zijn noodzakelijk en de SP
heeft deze punten dan ook gesteund
en aanvaard in een akkoord met de
Partij van de Arbeid dat in 1989
werd gesloten. Het vormde overi-
gens de basis voor de nieuwe onder-
handelingen tussen België en Neder-
land en later tussen Vlaanderen en
Nederland.

Mijnheer de minister-president, ik
stel derhalve het volgende voor. U
weet dat ik voorstander ben van een
gematigde toonzetting op dat vlak.
Ik geloof niet dat wij, zoals de Nieu-
we Gazet het enkele maanden gele-
den geschreven heeft, met het sturen
van oorlogsboten naast baggertuigen
op de schelde dit probleem kunnen
oplossen. Aangezien we de koppe-
ling aanvaard hebben tussen sane-
ring en verdieping zijn we gerechtigd
de Nederlanders te zeggen dat die
twee punten samen moeten worden
behandeld en afgesloten. Voor het
overige ben ik van mening dat het
fout is een nieuwe koppeling te ma-
ken, zoals dat helaas enkele maan-
den geleden gebeurd is, tussen de
verdieping en de HST. Dat zijn apar-
te thema’s die op een aparte manier
moeten worden behandeld. Ik vraag
mij toch af of het ogenblik niet is
aangebroken voor een grote globale
onderhandeling nadat de verdieping
geregeld is en eruit is gelicht. Wij
moeten ervoor zorgen dat de verdie-
ping gelicht wordt uit het hele pak-
ket van betwistingen tussen de twee
landen. Tijdens die globale onder-
handeling kan er ook worden ge-
sproken over Baalhoek, over de ho-
ge-snelheidslijn, over de oeverver-
binding van de Schelde ter hoogte
van Terneuzen, over de problemen
in verband met het vliegveld Beek,
over de manier waarop we samen
zouden kunnen spreken over spoor-
wegverbindingen, onder meer de Ij-
zeren Rijn.

Ik pleit niet voor een koppeling. Ik
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pleit in tweede instantie voor een
globale onderhandeling.

Mijnheer de minister-president, het
zal u tot slot misschien interesseren
te weten dat in het ontwerp-pro-
gramma dat de SP heeft klaarge-
maakt voor de verkiezingen, zowel
voor de Antwerpse gemeenteraads-
verkiezingen als voor de verkiezin-
gen volgend jaar voor de Vlaamse
Raad en het Belgische Parlement,
wij ervoor pleiten - in het licht van
de toonzetting in deze interpellatie
is dat niet oninteressant - dat de
concurrentiële opstelling tussen onze
twee landen zou worden vervangen
door een coöperatieve houding. In
het kader daarvan nodig ik u uit tot
een globale onderhandeling van zo-
dra de dossiers van de verdieping en
de sanering van de Schelde - die
wel samen moeten worden opgelost
- van de baan zijn.

De voorzitter : De heer Dewinter
heeft het woord.

De heer F. Dewinter (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, er is
nog weinig toe te voegen aan wat
mijn Antwerpse collega’s reeds heb-
ben verklaard. Zij hebben terechte
eisen gesteld. De niet-ondertekening
van het akkoord door de Nederlan-
ders is inderdaad een nieuw feit. Wij
moeten en kunnen niet anders dan
daar aandacht aan te besteden.

Het is, in het kader van de komende
gemeenteraadsverkiezingen, alles-
zins verwonderlijk dat zowel de lijst-
trekker als de lijstduwer van de coa-
litie CVP-VU, de Antwerpse een-
heidslijst, aan het woord zijn ge-
weest om gelijkluidende standpun-
ten over dit thema te vertolken. Het
is een voordeel dat men het, blijk-
baar zonder programma, alleszins
over één punt eens is.

Ik heb hier heel wat stoere taal ge-
hoord. Dat is niet nieuw. De naken-
de gemeenteraadsverkiezingen in
Antwerpen zullen daar ongetwijfeld
niet vreemd aan zijn.
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Anderzijds stel ik vast dat het gaat
om een oud dossier en dat de meer-
derheidspartijen, en meer concreet
de Vlaamse regering, zich hier zeer
voorzichtig opstellen. Ik heb een
aantal maanden geleden eenzelfde
interpellatie gehouden over de kop-
peling door de Nederlanders van de
verdieping aan de TGV-dossier.
Vandaag staan we hier opnieuw. Ik
stel vast dat we de Vlaamse regering
nu eindelijk achter het standpunt
krijgen dat ook wij af en toe eens
moeten durven dreigen en desnoods
de daad bij het woord voegen.

Wij zullen de kwaliteit van het Maas-
en Scheldewater moeten koppelen
aan de verdieping van de Schelde.

Dat is hoopvol en positief. Het
wordt tijd dat we dit doen en we
hadden dit al veel vroeger moeten
doen. Ik ben ervan overtuigd dat
wij, indien we het even hard hadden
gespeeld als de Nederlanders, in
staat zouden zijn geweest te behalen
wat ons recht is en dan zou de ver-
dieping van de Schelde al lang gele-
den zijn doorgeduwd.

We hebben te lang getalmd en ge-
wacht. Wij hadden vroeger in actie
moeten schieten.

Wat nu gebeurt, is uiteindelijk alleen
maar het resultaat van het al te lange
talmen. Daarom verheugt het ons
dat wij nu eindelijk onze tanden la-
ten zien, en hopelijk ook zullen bij-
ten.

We zullen ongetwijfeld zo dadelijk
wel merken hoe hard de minister-
president wil bijten om te krijgen
waarop we recht hebben.

Ik hoop dat wat we zullen doen vol-
doende radicaal zal zijn om te ver-
werven waar Antwerpen nu al zo
lang op wacht. (Applaus bij het VB)

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, de Vlaamse regering is de
mening toegedaan dat de Schelde
moet worden verdiept.

Scheldeverdieping

Dit is het uitgangspunt waarop we
ons heel intensief hebben gebaseerd
in de besprekingen van de voorbije
maanden.

Minister Kelchtermans heeft menig-
vuldige contacten gehad met zijn col-
lega Maij-Weggen. We hebben met
premier Lubbers formele en infor-
mele contacten gehad waarin we on-
ze opinie duidelijk bekend hebben
gemaakt.

Ik heb u geïnformeerd over de rond-
uit positieve resultaten van het amb-
telijk overleg over alle aspecten van
de zogenaamde Waterverdragen die
op 6, 7 en 8 maart werden bereikt.

Er is wel degelijk een nieuw feit.
Voor het eerst werd ambtelijk een
volledig akkoord bereikt over alle
onderdelen. Een dergelijk akkoord
is vanzelfsprekend enkel mogelijk
mits de terugkoppeling naar het be-
leid.

Men moet uiteraard het onderscheid
aanhouden tussen een ambtelijk ak-
koord en een definitief beleidsak-
koord, maar een ambtelijk akkoord
is slechts mogelijk door intensieve
inspanningen en contacten.

Ik heb toen gezegd dat ik er onmid-
dellijk na 8 maart bij de Nederlandse
regering, en in het bijzonder bij pre-
mier Lubbers, zou op aandringen
om dit ambtelijk akkoord onverkort
en duidelijk om te zetten in een rege-
ringsbeslissing van Nederland waar-
door het akkoord uitvoerbaar zou
worden.

Na een aantal tussencontacten heb
ik op 17 maart contact gehad met de
Nederlandse premier waarin ik deze
stelling uitdrukkelijk kenbaar heb
gemaakt en waarin ik aandrong op
een snelle reactie van het Neder-
lands kabinet.

Uit dit contact bleek dat de Neder-
landse regeringsleider begrip toonde
voor het Vlaamse standpunt maar
dat een dergelijke beslissing van het
Nederlands kabinet niet op korte
termijn kon worden verwacht.

Ik heb er toen op aangedrongen om
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elkaar nog voor einde maart op-
nieuw te ontmoeten teneinde een
nieuwe stand van zaken op te ma-
ken. Na tussencontacten van de be-
voegde ministers hebben we in Den
Haag op 31 maart jongstleden op-
nieuw contact opgenomen met el-
kaar. Ik ben van Parijs en Rijsel on-
middellijk naar Den Haag gereisd en
heb met premier Lubbers opnieuw
de stand van zaken opgemaakt.

Tijdens dit contact liet de Neder-
landse eerste minister verstaan dat
het omwille van de politieke situatie
in Nederland, waar begin mei parle-
mentsverkiezingen worden gehou-
den, wellicht onwaarschijnlijk zal
zijn om in Nederland op korte ter-
mijn een globale beslissing te ne-
men.

Eergisteren heb ik opnieuw een ge-
sprek gehad met premier Lubbers.

Uit al deze contacten blijkt duidelijk
dat wij ons standpunt moeten hand-
haven.

Hierbij zullen wij ons baseren op het
ambtelijke akkoord. Sta mij toe ons
standpunt nogmaals samen te vat-
ten : De Vlaamse regering wil zo
snel mogelijk, alleszins nog dit jaar,
verdragen afsluiten met Nederland,
in de formele betekenis van het
woord, over de kwaliteit en de
kwantiteit van het Maas- en Schelde-
water, alsook over een verdieping
van de Schelde. Wellicht is dit niet
de meeste pacifieke houding, maar
voor de Vlaamse regering moeten
deze onderwerpen gelijktijdig wor-
den behandeld. Dit werd in het ver-
leden overigens door de Nederland-
se regering zelf vooropgezet.

Voor de staatshervorming kon men
van Waalse- of Belgisch federale zij-
de stokken in de wielen steken, wat
nu niet meer mogelijk is. In het ver-
leden kon de Nederlandse regering
ons om bepaalde redenen ook ver-
zoeken om rekening te houden met
de kwaliteit, welnu, dat is precies
wat wij nu proberen te doen.

Wij wensen dat er uitvoering kan
worden gegeven aan de akkoorden
die ambtelijk tot stand zijn geko-
men. De verdragsrechtelijke proce-
dure is vanzelfsprekend nog niet vol-
ledig afgerond, maar dit behoort tot
de formaliteiten.

Voor ons is het essentieel dat het
Nederlandse kabinet een politiek en-
gagement moet nemen om zo snel
mogelijk het licht op groen te zetten.
Gelet op de vaststelling dat de Ne-
derlandse regering tot dusver niet in
staat was om, inzake de gelijktijdig-
heid van beide verdragen en inzake
de snelle uitvoering ervan, een dui-
delijke en definitieve beslissing te
nemen, hebben wij vanmorgen de
volgende beslissingen genomen :

Ten eerste, wij hebben onze goed-
keuring gegeven aan de verschillen-
de ontwerpen van verdragen inzake
kwaliteit en kwantiteit van het Maas-
en Scheldewater, zoals deze op het
ambtelijke overleg waren overeen-
gekomen.

Ten tweede, de Vlaamse regering
heeft tevens beslist dat alle verdra-
gen ter zake gelijktijdig zullen wor-
den ondertekend door de bevoegde
Vlaamse ministers. Wanneer er dus
van de Nederlandse regering geen
gelijktijdig akkoord is met betrek-
king tot de verdieping van de Schel-
de, wordt het verdrag van de water-
kwaliteit evenmin ondertekend. In-
tussen zullen wij de-interne  procedu-
re voortzetten, opdat door België of
Vlaanderen, formeel gezien, alle no-
dige uitvoeringen kunnen worden
genomen.

Onmiddellijk bij zijn terugkeer uit
Oost-Europa zal ik de Nederlandse
premier informeren. Er werd overi-
gens afgesproken om deze week op-
nieuw contact te hebben ; het ver-
schil is echter dat er nu een beslissing
is van de Vlaamse regering.

Op die manier willen wij het Neder-
landse kabinet nogmaals duidelijk
maken dat voor Vlaanderen de uit-
voering van de verdragen inzake
kwaliteit en kwantiteit van het Maas-
en Scheldewater, als één geheel wor-

den behandeld en dat wij geen enke-
le inspanning onverlet zullen laten
om hieraan uitvoering te geven.

Tevens kom ik even terug op de be-
wering dat wij te gemakkelijk aan de
eisen van de Nederlanders zouden
tegemoetkomen. Ten eerste, bij de
bespreking van het Schelderegle-
ment hebben wij dezelfde houding
aangenomen. Er was de uitdrukke-
lijke vraag om tot ondertekening
hiervan over te gaan, maar wij heb-
ben principieel gezegd dat dit regle-
ment aan onze wensen beantwoord-
de, maar dat wij het niet zo maar
zouden ondertekenen.

Ten tweede, tot op heden heeft de
Vlaamse regering nog geen enkele
beslissing genomen inzake de hoge
snelheidslijn, waardoor zou kunnen
worden verondersteld dat er tussen
deze twee dossiers een koppeling
zou zijn.

Ik kom terug tot wat ik op dat ogen-
blik in mijn antwoord heb gezegd.
Ik wens trouwens de heer Van Peel
te danken voor zijn positieve appre-
ciatie. Ik heb gezegd dat waarschijn-
lijk de voortgang in het ene dossier
ook bevorderlijk is voor de voort-
gang in het andere dossier. Er is dus
nooit een koppeling geweest. Wij
wensen deze zaken trouwens niet te
koppelen. Elk dossier heeft zijn ei-
gen elementen. Dat is duidelijk.

Tot besluit wens ik echter te zeggen
dat, als Nederland vandaag de poli-
tieke en de beleidsverantwoordelijk-
heid neemt om te weigeren de verbe-
tering van de kwaliteit van het Schel-
de- en Maaswater te realiseren -
wij zijn daartoe immers bereid -,
als Nederland deze sedert lang ge-
formuleerde kwalitatieve eis eigen-
lijk wetens en willens niet wil invul-
len, dan is dat de verantwoordelijk-
heid van de Nederlandse regering,
dan moet zij de juiste argumenten
aangeven om aan te tonen waarom
zij geen belang hecht aan de verbete-
ring van de kwaliteit van het Maas-
en Scheldewater en zal zij het aan
de Nederlandse bevolking moeten
uitleggen.
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Van den Brande

Derhalve is de houding van de
Vlaamse regering consequent en lo-
gisch met de grote inspanningen die
op het ambtelijke en beleidsvlak
werden geleverd, met name dat we
uitdrukkelijk de verdieping van de
Schelde wensen zoals is afgespro-
ken, met de tweede fase die in het
ambtelijk overleg in het vooruitzicht
was gesteld, en het onderzoek over
het Baalhoekkanaal.

Wij zijn niet bereid om Nederland
een betere kwaliteit van het Maas-
en Scheldewater te geven als men
niet akkoord gaat om in te gaan op
onze vraag met betrekking tot de
verdieping van de Schelde. (Applaus
bij de CVP en de VU)

De voorzitter
het woord.

: D e heer Schiltz heeft

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik dank de
minister-president voor zijn ant-
woord. Ik denk dat de Vlaamse re-
gering een verstandige beslissing
heeft genomen die trouwens in de
lijn ligt van de wens die hier werd
uitgedrukt.

Ik heb wel een bedenking. Het
spreekt voor zich dat het niet onder-
tekenen van de klaargemaakte ver-
dragen over de kwaliteit en de kwan-
titeit van het water een duidelijk sig-
naal is. In diplomatieke termen is
dat een niet mis te verstane bood-
schap.

De vraag is natuurlijk hoelang men
dit op het terrein kan handhaven.
Het is duidelijk dat deze verdragen
de bevestiging zijn van een verplich-
ting. Maar ook zonder een verplich-
ting met Nederland kunnen we er
natuurlijk niet omheen dat wij,
vroeg of laat, ons rivierwater op een
bepaalde graad van zuiverheid zul-
len moeten brengen, al was het maar
voor onszelf. Dit is dus een middel
waarvan de draagwijdte in de tijd be-
perkt is.

Bovendien betreur ik enigszins, col-
lega Hancké, dat u gemeend hebt dit

debat, over iets dat een algemeen
Antwerps belang is, onmiddellijk in
het teken van de gemeenteraadsver-
kiezingen te moeten plaatsen. Tel-
kens wanneer ik meende dat het
wenselijk en nodig was heb ik in de-
ze Raad het probleem ter sprake ge-
bracht.

Ik denk dat niemand kan ontkennen
dat de evolutie van de jongste weken
het hoogst wenselijk maakte, ook
voor de Nederlandse publieke opi-
nie, dat er op dit ogenblik werd ge-
reageerd ten overstaan van de schi-
zofrene houding van de Nederlandse
politiek enerzijds en van de ambtelij-
ke besprekingen anderzijds die bo-
vendien in strijd zijn met de houding
die vroeger werd aangenomen.

Bijgevolg had ik gehoopt dat dit de-
bat van dergelijke, kleine, polemi-
sche elementen zou gespaard. Ik zal
dat dan maar op de rekening van de
naderende gemeenteraadsverkiezin-
gen schrijven.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Nee)

Het incident is gesloten.

ONTWERP VAN DECREET be-
treffende de erkenning en de ver-
gunning van de kabelradio- en ka-
beltelevisienetten en betreffende de
bevordering van de verspreiding en
de produktie van televisieprogram-
ma’s
- 157 (BZ 1992) - Nrs. 1 tot 6

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet betreffende de er-
kenning en de vergunning van de ka-
belradio- en kabeltelevisienetten en
betreffende de bevordering van de
verspreiding en de produktie van te-
levisieprogramma’s.

De heer Van Mechelen heeft het
woord.

De heer D. Van Mechelen (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter,
dames en heren ministers, collega’s,
de VLD-fractie zal dit ontwerp van
decreet goedkeuren.

Niet alleen dienen dringend aanpas-
singen aan het kabeldecreet te ge-
beuren ; het betreft hier een ont-
werp dat eigenlijk door de vorige mi-
nister van Cultuur, de heer Patrick
Dewael, werd ingediend. Destijds
was de bespreking in de commissie
zo ver gevorderd dat alleen nog het
beruchte artikel 9 met betrekking tot
de taalvereisten niet was goedge-
keurd. De ontbinding van het parle-
ment belette ons toen het decreet af
te werken.

Deze Vlaamse regering heeft het
toenmalige stuk 540 integraal over-
genomen en heeft er uiteindelijk nog
twee jaar over gedaan om een aantal
amendementen in te dienen. Het
meest in het oog springende amen-
dement, is dat thans ook de VLD-vi-
sie met betrekking tot de taalvereis-
ten werd overgenomen.

Ergerlijk is echter het feit dat door
dit nodeloze tijdverlies intussen de
evolutie van het medialandschap,
onder meer op het technologische
gebied, zodanig is gevorderd dat dit
decreet opnieuw dreigt totaal te wor-
den achterhaald. In de hoorzittingen
hebben wij duidelijk kunnen vast-
stellen tot wat onder meer digitale
compressie en de mogelijke ver-
vlechting van kabel-, telefoon- en ra-
diocommunicatie kan leiden. Er
werd echter meer andacht geschon-
ken aan de strijd die de verschillende
componenten voeren over een al dan
niet monopoliepositie dan eerder
aan het tot stand brengen van een
aangepast mediabeleid.

De VLD betwijfelt  of minister
Weckx nog in staat zal zijn om op
een juridische basis de feitelijke
doorbreking van het VTM-monopo-
lie vanuit het buitenland te kunnen
tegenhouden.

Het lijkt ons dan ook veel zinniger
om onmiddellijk het fundamentele
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vooropstelt 

an 

Van Mechelen staat, indien zij niet conform is met

debat aan te gaan, met name hoe wij
op deze nieuwe situatie het best kun-
nen anticiperen, in het belang van
de eigen Vlaamse omroepen en ten-
einde de leefbaarheid van de Vlaam-
se schrijvende pers te verzekeren.

het Europees gemeenschapsrecht of
indien zij programma’s uitzendt die
in strijd zijn met de openbare orde.

Het is niet juist dat dit kabeldecreet
de feiten achternaholt, integendeel
zelfs. Dit kabeldecreet poogt juist

De voorzitter : De heer Bartholo-
meeussen heeft het woord.

Eén van de mogelijke denkpistes
dienaangaande is dat er een tweede
commercieel Vlaams televisiestation
zou kunnen worden opgericht. Over
de modaliteiten hiervan, bijvoor-
beeld of de gunning moet gebeuren
na aanbesteding, kan een grondig in-
houdelijk debat worden gevoerd.

Mijnheer de minister, de Vlaamse
Raad zou zich daarnaast ook moeten
bezighouden met het bepalen van
een nieuw normerend kader, liefst
zo ruim mogelijk, binnen hetwelke
nieuwe initiatieven als interactieve
televisie zich zouden kunnen ontwik-
kelen.

geen deuren dicht te slaan omdat de
technologische evolutie zo snel gaat
dat het verkeerd zou zijn om hier al
te detaillistisch te legifereren. Het
gaat hier immers om een kaderde-
creet.  Het zou in verband met de
discussie tussen de kabelmaatschap-
pijen enerzijds en de omroepen an-
derzijds niet verstandig zijn om al te
strikt te definiëren wat de diensten
zijn. In elk geval moet de omroep
op dit ogenblik de mogelijkheid be-
houden om zijn omroepdiensten te
verrichten, hetgeen niet uitsluit dat
de kabelmaatschappijen bepaalde
andere diensten verlenen. Er werd
ook heel duidelijk gedefinieerd dat
dit gekoppeld is aan voorwaarden
die door de regering worden gesteld.

M. Bartholomeeussen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-president, dames
en heren ministers, collega’s, uit de
vele vruchtbare hoorzittingen die de
commissie voor de Media organi-
seerde met alle betrokkenen uit de
sector, bleek snel dat een raamde-
creet zoals het thans voorligt  de eni-
ge zinvolle werkwijze kon zijn om
tegemoet te komen aan het aanbren-
gen van correcties aan de bestaande
wetgeving en het kabeldecreet con-
form te maken aan de Europese wet-
geving, om de toekomst voor te be-
reiden en ruimte te laten om te kun-
nen inspelen op de snelle technische
ontwikkelingen in deze sector en,
ten slotte, voor het coördineren van
de mediawetgeving.

Dit decreet biedt alvast de ruimte
om met de kabelmaatschappijen, de
omroeporganisaties, Belgacom en
anderen, overleg te plegen over de
toekomstige invulling van d e  ver-

De VLD zet zich dan ook af tegen
de uiterst conservatieve mediapoli-
tiek van minister Weckx maar zal de In verband met de decoder is het

ook heel voorzichtig dat men onder-
handelingen voorol&telt  tussen de
kabelmaatschappijen en de omroep-
organisaties z o a l s  Filmnet. Z o
creëert men daar geen monopoliepo-
sities en krijgt de kabel zeker geen
monopolie op de decoder. De me-
diawetgeving evolueert inderdaad
traag, maar we moeten heel voor-
zichtig zijn omdat de technologische
evolutie er voor zorgt dat die wetge-
ving zeer snel achterhaald is indien
men ingaat op de dictaten van kabel-
maatschappijen, omroepen en be-
paalde privéfirma’s die zich laten lei-
den door commerciële belangen.
Onze fractie zal dit kabeldecreet dan
ook steunen.

huidige herziening van het kabelde-
creet toch goedkeuren.

-
schillende diensten en infrastructu-
ren, dit in nauwe samenwerking met
de Vlaamse Raad, om een zo groot
mogelijke consensus te bereiken.De voorzitter : De heer Van Rom-

puy heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, col-
lega’s, onze fractie zal dit kabelde-
creet steunen.

Onze fractie pleit voor een ruim me-
diadebat in de nabije toekomst. On-
ze parlementaire aandacht en onze
bekommernis in de mediasector
moet vooral gericht zijn naar de mo-
gelijkheden die de nieuwe techni-
sche ontwikkelingen in zich dragen,
naar de plaats van de betaalzenders,
naar de taken van de openbare om-
roep, naar de doelgroeptelevisie en
naar het aanmaken, aanbieden en
doorgeven van nieuwe diensten.

Het is een zeer belangrijk decreet
omdat wij ons conformeren met de
uitspraak van 1992 van het Europese
Hof  van  Jus t i t i e  waardoor  de
taalvereiste wordt geschrapt. De ka-
belmaatschappijen zullen in de toe-
komst de mogelijkheid hebben om
buitenlandse stations op de kabel op
te nemen. Een algemeen mediabeleid dringt

zich meer dan ooit op. Het is een
noodzaak geworden en wij stellen
vast dat de administratie de snelle
evolutie ter zake moeilijk kan vol-
gen. Wij zijn dan ook van oordeel
dat een media-instituut dringend in
het leven moet worden geroepen. In

Dit is niet het mediadecreet bij uit-
In tegenstelling tot wat de heer Van stek want de media zijn in volle evo-
Mechelen zegt, behoudt de Vlaamse lutie. In elk geval heeft de Vlaamse

Raad het laatste woord. We zijn
voor dit moeilijke kabeldecreet niet

regering de mogelijkheid om in drie
gevallen een verbod uit te vaardigen
en geen toestemming te geven om
op de kabel te komen. Dit geldt in-
dien de omroeporganisatie zich niet
houdt a.an de wetgeving van de lid-

over een nacht ijs gegaan en het ver-
heugt mij dat het in consensus door
de Vlaamse Raad kan worden goed-
gekeurd.

dat verband zullen
tieven  nemen.

wij weldra initia-
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stem- 

G. 

Bartholomeeussen

Inmiddels zal de SP het
decreet goedkeuren.

voorliggend

Begin van de stem-De voorzitter :
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

138 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
126 leden hebben ja geantwoord ;
11 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Berben P.
Beysen E.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.

Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Geens G.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.

Vandendriessche B .
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Walleghem R.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
Buisseret X.
De Boeck A.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Vogels M.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Kempinaire A.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

Reden voor onthouding ?

De heer Kempinaire heeft  het
woord.
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De heer A. Kempinaire : Mijnheer
de voorzitter, voor deze en voor de
volgende stemmingen heb ik een
stemafspraak met de heer Van der
Maelen.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren L. Goutry, F. Dielens
en E. Van Vaerenbergh C.S. betref-
fende het autisme
- 286 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van resolutie van de heren Gou-
try, Dielens en Van Vaerenbergh
C.S. betreffende het autisme.

De heer Goutry heeft het woord.

De heer L. Goutry (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, dames en
heren ministers, collega’s, de ver-
maarde film “Rainman” en de popu-
laire song “Breek de stilte” vestig-
den een paar jaar geleden de aan-
dacht van het publiek op het pro-
bleem van autisme. Pakweg dertig
jaar geleden wist men zo goed als
niets over autisme. Het grootste ge-
deelte van de autisten kwamen aldus
in psychiatrische inrichtingen te-
recht. Deze resolutie wil de noodza-
kelijke aandacht voor deze specifie-
ke problematiek bekrachtigen en be-
stendigen.

Dit initiatief groeide in de commissie
voor Welzijn en Gezondheid in een
zeer verrijkende en opbouwende
sfeer en geeft uiting aan een ge-
meenschappelijke en diepe bezorgd-
heid van alle betrokken collega’s.

De commissieleden waren unaniem
van oordeel dat een efficiënt gehan-
dicaptenbeleid moet blijven steunen
op een toenemend wetenschappelijk
inzicht op de evoluerende orthope-
dagogische begeleidingsmodellen.
Op een gedifferentieerde hulpvraag
moet er immers een gedifferentieerd
antwoord volgen. Precies daarom is

een vroege detectie van kapitaal be-
lang. Dan pas kan met aangepaste
begeleiding en opvang worden ge-
start.

De resolutie vraagt bijkomende mid-
delen voor een verder uitbouw en
efficiënte werking van de Centra
voor Ontwikkelingsstoornissen. Te-
vens wordt aandacht gevraagd voor
het oprichten en installeren van con-
tinue zorgstructuren. Personen met
autisme behoeven immers een onon-
derbroken en levenslange specifieke
begeleiding.

Dit heeft uiteraard ook zijn weerslag
op de thuisbegeleiding. Daarom vra-
gen wij trouwens voor autistische
jongeren een afwijking van de huidi-
ge regelgeving ter zake.

Wij dringen bovendien sterk aan op
een ruimere omkadering voor de
specifieke zorgstructuren die binnen
bestaande instellingen reeds functio-
neren of die aldaar in de toekomst
nog zullen worden opgericht.

Er dient dringend een systeem te
worden opgezet voor een aangepaste
opleiding en vorming van begelei-
ders en opvoeders voor mensen met
autisme.

Er wordt via deze resolutie ook een
oproep gedaan voor gecoördineerde
interdepartementale initiatieven in
verband met opvang, werkgelegen-
heid, huisvesting, integratie en on-
derwijs van autistische personen. De
indieners van deze resolutie vragen
uitdrukkelijk dat de Vlaamse rege-
ring zou voorzien in de noodzakelij-
ke financiële middelen om in overleg
met de sector een gefaseerd beleids-
plan op te stellen en uit te voeren.

Tot slot wil ik oprecht alle collega’s
van de commissie voor Welzijn en
Gezondheid bedanken voor hun be-
langstelling en hun gemotiveerde
medewerking aan dit parlementair
initiatief dat trouwens vanuit de ge-
handicaptensector met bijzondere
aandacht wordt gevolgd. (Applaus)

De voorzitter : De heer Dielens
heeft het woord.

De heer F. Dielens (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, dames en
heren ministers, waarde collega’s, de
SP-fractie verheugt zich over dit
voorstel van resolutie, dat wij mede
hebben ingediend, en dat een hart
onder de riem betekent voor de 10
tot 12.000 autisten in Vlaanderen en
de minstens evenveel betrokken fa-
milies.

Dit voorstel
noden.

komt tegemoet aan vijf

In de eerste plaats brengt het een
antwoord op de nood aan een sta-
tuut door de erkenning van de speci-
ficiteit van het autisme als handicap.

Ten tweede wordt er een antwoord
gegeven op de nood aan gerichte in-
formatie door een veralgemeende
informatieverstrekking aan alle per-
sonen die een rol kunnen spelen in
de vroegdetectie.

Ten derde komt het tegemoet aan
de nood aan snelle doorverwijzing
door de uitbouw van de centra voor
ontwikkelingsstoornissen te beplei-
ten en te sleutelen aan de erken-
ningsnormen van de dienst thuisbe-
geleiding.

Ten vierde, vindt men in dit voorstel
een antwoord op de nood aan vor-
ming door het ontwikkelen van een
systeem voor specifieke opleiding en
vorming voor de begeleiders van
personen met autisme en andere
aanverwante stoornissen.

Tenslotte wordt er een oplossing ge-
boden voor het gebrek aan continuï-
teit en coördinatie door een continue
begeleiding van personen met autis-
me via specifieke orthopedagogische
modellen en door de bepaling dat de
opvang, de zorg en de begeleiding
van personen met autisme enkel
doeltreffend kan zijn wanneer er
sprake is van een continue zorgstruc-
tuur.

Er dienen gecoördineerde interde-
partementele initiatieven te worden
genomen. Deze moeten onmiddel-
lijk worden uitgevoerd bij wijze van
experiment.
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Vae- 

werkveld 

Volksu- 

P. 

L. 

Dielens

Om al deze redenen zullen wij dit
voorstel goedkeuren. Wij danken te-
vens alle mede-indieners van dit
voorstel. (Applaus)

De voorzitter : De heer Van Vae-
renbergh heeft het woord.

De heer E. Van Vaerenhergh (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, de
Volksunie staat duidelijk achter deze
resolutie omdat zij uit het werkveld
van de autisten zelf is gegroeid en
omdat de interpellaties ter zake aan-
leiding hebben gegeven tot een
breed debat zowel in de commissie
als daarbuiten. Wij zijn er ook geluk-
kig om dat het beleid heeft meege-
werkt aan de resolutie. De Volksu-
nie zal ze dan ook volmondig goed-
keuren.

Wij vestigen echter de aandacht op
de achillespees van de resolutie die
eens te meer de financiële kant is
van de zaak. Wij vragen aan de mi-
nister dat zij in de mate van het mo-
gelijke aandacht voor dit aspect
heeft. (Applaus bij de VU)

De voorzitter : Wij gaan over tot de
stemming.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
142 leden hebben ja geantwoord.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Ansoms J.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Berben P.
Beysen E.
Bosman R.

Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Creyf S.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.

Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
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I. 

be- 

Voorzitter

Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Walleghem R.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verle yen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M.
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Weyts J.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van resolutie aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden. Ik stel voor het be-

Autisme
Regeling van de werkzaamheden

palen van datum, uur en agenda
voor de volgende plenaire vergade-
ring aan het bureau en uw voorzitter
over te laten.

Geen bezwaar ? (Instemming)

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
16.28 uur.
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Kennisgevingen 

Trefwoordenreqister
Actuele vragen
Zie Condooms

Diksmuide
Dodengang
Grind
Liefkenshoektunnel
Mestactieplan
Polyship
Raad van State
Vlabinvest
Welzijn
Werkgelegenheid

Afvalstoffen
Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 2 juli 1981 betreffende
het beheer van de afvalstoffen
Zie Stemmingen

Arbitragehof
Zie Ingekomen stukken

Autisme
Voorstel van resolutie van de heren L.
Goutry , F. Dielens en E. Van Vaeren-
bergh C.S. betreffende het autisme
Bespreking, blz. 1604
Zie Stemmingen

Beleidsbrief
Zie Ingekomen stukken

Condooms
De AIDS-preventiecampagnes en het re-
cente onderzoek van Test Aankoop over
de kwaliteit van de condooms, blz. 1595

Diksmuide
De houding van de Stad Diksmuide na
de uitspraak van de Raad van State inza-
ke de Dodengang te Diksmuide, blz.
1602

Dodengang
De houding van de Stad Diksmuide na
de uitspraak van de Raad van State inza-
ke de Dodengang te Diksmuide, blz.
1602

Federale terminologie
Ontwerp van decreet tot aanpassing van
decreten, wetten, koninklijke en ministe-
riële besluiten aan de federale terminolo-
gie en aan de toepassing van artikel 132
van de Grondwet
Zie Stemmingen

Grind
Het niet-samenstellen van het grindco-
mité in uitvoering van het grinddecreet,
blz. 1599

HST
Zie Stemmingen

Ingekomen stukken
Arresten van het Arbitragehof, blz. 1498
Beleidsbrief, blz. 1496
Besluit  van de Vlaamse regering,
blz. 1497
Jaarverslag. blz. 1496
Kennisgev&gen  van het Arbitragehof,
blz. 1498

Ministerieel besluit, blz. 1497
Moties, blz. 1496
O p m e r k i n g e n  v a n  h e t Rekenhof,
blz. 1497
Resolutie van de Vlaamse Gemeen-
schapscommissie, blz. 1497
Schriftelijke vragen, blz. 1498
Verslagen, blz. 1496
Verzoekschriften, blz. 1497
Voorstellen van decreet, blz. 1495
Voorstellen van resolutie, blz. 1496

Interpellaties
Zie Schelde

Kabeldecreet
Ontwerp van decreet betreffende de er-
kenning en de vergunning van de kabel-
radio- en kabeltelevisienetten en betref-
fende de bevordering van de verspreiding
en de produktie van televisieprogram-
ma’s
Voorstel van decreet van de heer S. De
Clerck houdende regeling van de erken-
ning en van de vergunning van de kabel-
netten en -diensten en houdende oprich-
ting van een Kabelinstituut en een Kabel-
produktiefonds
Algemene bespreking, blz. 1532
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1545
Zie Stemmingen

Leden
Berichten van verhindering, blz. 1495,
1555, 1593
Rouwhulde, blz. 1498
Schriftelijke vragen, blz. 1498

Lietkenshoektunnel
De mogelijke overname van de NV Lief-
kenshoektunnel door het gewest of een
andere publiekrechtelijke vennootschap,
blz. 1603

Mestactieplan
De onderhandelingen over wijzigingen
aan het Mestactieplan, blz. 1601

Met redenen omklede moties
Zie Stemmingen

Moties
Zie Ingekomen stukken

NV Zeekanaal
Ontwerp van decreet betreffende de
naamloze vennootschap Zeekanaal en
Watergebonden Grondbeheer Vlaande-
ren
Zie Stemmingen

Ontwerpen van decreet
Zie Afvalstoffen

Federale terminologie
Kabeldecreet
NV Zeekanaal

Polyship
Het sociaal aspect van het faillissement
van de scheepswerf Polyship, blz. 1600

Raad van State
De houding van de Stad Diksmuide na

de uitspraak van de Raad van State inza-
k e  d e  D o d e n g a n g  t e  D i k s m u i d e ,
blz. 1602

Rekenhof
Zie Ingekomen stukken

Schelde
Het vastlopen van de onderhandelingen
met Nederland over de verdieping van
de Schelde, blz. 1606

Stemmingen
Aangehouden stemming (Ontwerp van
decreet)

Ontwerp van decreet betreffende de
naamloze vennootschap Zeekanaal
en Watergebonden Grondbeheer
Vlaanderen, blz. 1498
Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 2 juli 1981 betref-
fende het beheer van de afvalstoffen,
blz. 1502

Hoofdelijke stemming (Met redenen om-
klede moties)

De niet-naleving van Protocolover-
eenkomsten door de Vlaamse rege-
ring, blz. 1522
De stand van zaken betreffende het
KS-dossier, blz. 1526, 1528
Het gebruik van Engelse woorden in
het openbaar leven, blz. 1520
Het HST-project, blz. 1516
Het moratorium voor nieuwe wegen
en de maatschappelijke relevantie
van afwerkingsprojecten in het kader
van een duurzame ontwikkeling van
de mobiliteit, blz. 1529
Het uitzendvermogen van de lokale
radio’s en over de problematiek van
de Vlaamse lokale radio’s, blz. 1530

Hoofdelijke stemming (Ontwerp van de-
creet)

Ontwerp van decreet betreffende de
erkenning en de vergunning van de
kabelradio- en kabeltelevisienetten
en betreffende de bevordering van de
verspreiding en de produktie van te-
levisieprogramma’s, blz. 1613
Ontwerp van decreet betreffende de
naamloze vennootschap Zeekanaal
en Watergebonden Grondbeheer
Vlaanderen, blz. 1499
Ontwerp van decreet tot aanpassing
van decreten, wetten, koninklijke en
ministeriële besluiten aan de federale
terminologie en aan de toepassing
van artikel 132 van de Grondwet,
blz. 1501
Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 2 juli 1981 betref-
fende het beheer van de afvalstoffen,
blz. 1509

Hoofdelijke stemming (Voorstel van re-
solutie)

Voorstel van resolutie van de heren
Goutry, F. Dielens en E. Van Vae-
renbergh C.S. betreffende het autis-
me, blz. 1616
Voorstel van resolutie van de heren
D. Van der Maelen, F. Sarens en J.
Caudron en mevrouw M. Aelvoet C.S.
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betreffende het Zuid-Afrikabeleid van de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1511
Voorstel van resolutie van de heren J.
Ansoms, J. De Mol, R. Van Hooland en
H. Van Dienderen betreffende maatrege-
len tot het bevorderen van de verkeers-
veiligheid, blz. 1513

Verkeersveiligheid
Voorstel van resolutie van de heren J.
Ansoms, J. De Mol, R. Van Hooland en
H. Van Dienderen betreffende maatrege-
len tot het bevorderen van de verkeers-
veiligheid
Zie Stemmingen

Vlaanderen-Europa 2002
Debat, blz. 1555

Vlaamse regering
Zie Ingekomen stukken

Vlabinvest
De stand van zaken rond Vlabinvest,
blz. 1600

Voorstellen van decreet
Zie Ingekomen stukken

Voorstellen van resolutie
Zie Autisme

Ingekomen stukken

Welzijn
De in voorbereiding zijnde uitvoeringsbe-
sluiten inzake het Algemeen Welzijns-
werk, blz. 1598

Werkgelegenheid
De tijdelijke wervingsstop van weer-
werk-gesco’s vanaf 29 maart 1994,
blz. 1594
De algemene wervingsstop in het kader

van weer-werk-acties en de afbouw van
de bestaande projecten, blz. 1594
De plaatselijke werkgelegenheidsagent-
schappen, blz. 1597

Werkzaamheden
Regeling, blz. 1553, 1592, 1618

Zuid-Afrika
Voorstel van resolutie van de heren D.
Van der Maelen, F. Sarens en J. Caudron
en mevrouw M. Aelvoet C.S. betreffende
het Zuid-Afrikabeleid van de Vlaamse
Gemeenschap
Zie Stemmingen
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